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Според 66% не сме готови за еврото
77 на сто от българите се опасяват, че ако еврото замести

лева, ще има изкуствено повишаване на цените. 66% смятат, че
страната не е готова да въведе единната валута.

Стр. 6

Новите избори -
като старите

Изключително сходна с
април се очертава да е  си-
туацията с резултатите от
парламентарните избори.
По предварителни данни в
46-то НС влизат същите
партии - ГЕРБ, ИТН, БСП,
“Демократична България”,

ДПС и “Изправи се. Мутри
вън”. Коалиция “Български-
те патриоти” вероятно няма
да мине 4-процентната ба-
риера. Избирателната ак-
тивност е по-ниска от тази
на предишния вот.

Социологическите аген-

След ниска избирателна активност ни очаква
многопартиен парламент без ясно мнозинство

ции даваха различни данни за
основните играчи, като ИТН
и ГЕРБ се гонеха за първото
място. До редакционното
приключване на броя хората
на Бойко Борисов събираха
22-23%, на Слави Трифонов
- 21-22%, а БСП бе подкре-

пена от 14-15 на сто.
Прогнозите за хаос в из-

борния ден и блокирала тех-
ника не се оправдаха. Про-
блем имаше само с 56 от
общо 10 516 машини, което
е 0,39%.

ƒ”Ã¿ œ–»«Œ¬¿¬¿: ¡⁄ƒ≈“≈ Œ“√Œ¬Œ–Õ»!

свен с десетките сигнали за
проблеми с машините, тези избори
ще ги запомним с неистовия “РеВ
в хаоса”. Утвърдено от самия жи-
вот в последните седмици, това
наистина е логото, което най-мно-
го пасва на Борисов и партията
му. Толкова много глупости на
един път бившият Първи отдавна
не бе ръсил. “Благодарен съм на
Господ, че ни оставиха живи. Как
не ни затвориха тези деветосептем-
врийци, същите хора са давали
други на прасетата”. Жив мъртвец,
да го ожалиш отвсякъде.

В същото време медии, об-
служващи предишната власт, са-
модоволно квичаха как “машини-
те масово се чупят навсякъде” и
как вотът бил пред провал. Нищо,
че само с 0,5% от тях имаше ня-
какъв проблем. Всяването на из-
лишен драматизъм, разбира се, е
за настройване на хората срещу
служебния кабинет.

Трудно е да се каже къде е гра-
ницата между допустимите техни-
чески неволи и откровения сабо-
таж. Защото доста от нередности-
те и сигналите намирисваха точно
на това. Като например липсата на
връзка в някои РИК със “Сиела”.
Или атаката срещу ЦИК и лавина-
та от жалби, с която ГЕРБ засипа-
ха общинските комисии в цялата
страна. Но сравнете машинното
гласуване с мащаба на корпоратив-
ния и контролиран вот и с мъртви-
те гласове от предишни избори.
Предимствата са очевадни. Оста-
налото е РеВ в хаоса.
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Спомени

за адмирал

Иван Добрев
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Президентът Румен Радев опроверга твърденията на ГЕРБ, че с машини се гласувало трудно и бавно.
Той посочи, че високата избирателна активност е мярката за пресичане на опитите за злоупотреба
с гласове. С нашия глас правим властта и правителството легитимни, каза държавният глава

Археолози
откриха
тайни под вода
при Бургас

Емил Нейков
e световен
шампион
по гребане

Бойко Рашков
потвърди,
че ще атакува
Гешев

Стр. 2 и 3

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Гърция

се бори

с горските

пожари
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Гласувах за държава, коя-
то държи и работи в полза на
обществото, а не на скрити
кръгове, заяви президентът
Румен Радев, след като даде
вота си в столично училище.
Той подчерта, че е гласувал за
България, в която гражданите
живеят достойно и младите
хора виждат бъдеще. Държав-
ният глава се надява партиите
да са научили урока си от пре-
дишните избори и да подхо-
дят по-отговорно към очаква-
нията на гражданите. “Очак-
вам започналите промени към
добро да станат необратими.

Вътрешният министър Бойко
Рашков не се е отказал от намере-
нието си да предизвика процедура
по отстраняването на главния про-
курор Иван Гешев. Имам намерение
да предприема конкретни действия
по отношение на главния прокурор
Иван Гешев за уронване на прести-
жа на съдебната власт, няколко пъти
казах и отново ще повторя, увери
Рашков в деня на вота. “Действията
ще бъдат основани и съобразени
изцяло с Конституцията и закона.
Действията срещу г-н Гешев не са
свързани със списъка с магистрати
и политици, които имат банкови
сметки и имущество в чужбина”,
подчерта вътрешният министър.
Според него прокуратурата трябва
да предприеме конкретни действия
в случая по отношение нарушение
на данъчното ни законодателство.
Той добави, че ако други държави
са подали информация за недекла-
рирано от български граждани иму-
щество и банкови сметки, следва
разкриването на информацията да
стане факт след съответните дейст-
вия на прокуратурата, за да няма
законови нарушения за конфиденци-
алност.

Според Конституцията действащ
съдия, прокурор и следовател може
да бъде освободен в два случая -
при влизане в сила на присъда, с
която е наложено наказание “лиша-
ване от свобода” за умишлено
престъпление или при тежко нару-
шение или системно неизпълнение
на служебните задължения, както и
действия, които накърняват прести-
жа на съдебната власт. При втория
вариант, тъй като ВСС няма право-
мощията да разследва и да устано-
вява факти, констатацията на обви-
нението трябва да дойде от Инспек-
тората към ВСС. Окончателното ре-
шение за освобождаването на глав-
ния прокурор се взима от ВСС,
мнозинството на сегашния състав
обаче открито симпатизира и под-
крепя Гешев.

РУМЕН РАДЕВ:

Гласувах за държава, която работи
в полза на обществото

СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Премиерът Стефан Янев призова за масово гласуване

Рашков ще иска
отстраняването
на Иван Гешев

И следващото Народ-
но събрание вероятно
ще има затруднения да
формира кабинет пред-
вид очертаващата се
многопартийност и лип-
сата на изявен фаворит,
който да има безапела-
ционно мнозинство. До
редакционното приключ-
ване на броя резултати-
те от вота напомняха си-
туацията от 4 април,
когато първи бяха ГЕРБ,
а след тях се наредиха
“Има такъв народ” и
БСП. Челната тройка и
този път се заема от
тези партии, като до по-
следно партията на Сла-

Изборните резултати повтар
Очаква ни многопартиен парламент без категорично мнозинство на даден
политически субект, прогнозите за хаос с машините не се оправдаха

ви Трифонов се бе уст-
ремила към първото мя-
сто. “Демократична
България”, ДПС и “Из-
прави се. Мутри вън”
също влизат в парламен-
та, а бъдещето на
“Българските патриоти”
бе неясно, тъй като те
вероятно няма да минат
4-процентната бариера.

За пореден път реди-
ца медии намериха на-
чин да заобиколят забра-
ната за публикуване на
междинни данни и соци-
ологически прогнози.
Някои издания заложиха
на времето и дебнеха
циклони, антициклони и

атмосферни фронтове.
Други избраха земедел-
ската тематика и просле-
дяваха различни сорто-
ве ябълки. Надпревара
със зебри, музикални
поздрави и рали надпре-
вара с джипка, хамър,
лада, бус, тротинетка и
майбах допълваха вари-
антите за проследяване
на изборните резултати.
Някои отново се опита-
ха да прескочат санкци-
ите от ЦИК, разчитайки
на нерегулируемия от
комисията интернет. Ре-
дица медии директно
публикуваха данни, без
да си играят на асоциа-

ции - статистиката
вървеше през фейсбук
страници или през ютуб
и вайбър. Едва привечер
ЦИК най-сетне реши да
глоби медиите след мно-
жество сигнали срещу
публикуването на резул-
тати. Освен налагане на
глоба комисията нареди
на изданията да премах-
нат дописките, за които
има съмнения, че опове-
стяват данни от екзитпо-
лове.

Въпреки призивите
за масово гласуване, към
16 часа избирателната
активност в цялата стра-
на бе едва 27,20%. Към

този час правото си на
глас бяха упражнили
1 789 600 души. Най-
ниска бе активността в
Кърджали - 20,61%, а
най-висока в Смолян -
33,14%. На редовните
парламентарни избори
на 4 април, но към 17
часа, гласувалите вече
бяха 39,8 процента, кое-
то се равняваше на
2 621 909 избиратели.

Изключително слаб
бе интересът към урни-
те в квартали с масира-
но ромско население, а
пред камерите в някои
населени места хора си
признаваха, че този път

никой не им е казал за
кого да гласуват.

За висока избирател-
на активност в Гърция,
където имаше 32 изби-
рателни секции, съобща-
ваха кореспондентите
на националните медии
в южната ни съседка.
Единайсет секции бяха
разположени на остро-
ви, а с машини се гласу-
ваше само в Атина. За
първи път можеше да се
гласува на островите
Лимнос, Лефкада и Та-
сос. На остров Крит
бяха разкрити шест сек-
ции. За да гласуват в
Гърция или където и да

Излезте и гласувайте, само с
висока избирателна активност
ще имаме легитимен парла-
мент! Това не е само мярката
за пресичане на всякакъв опит
за злоупотреба с нашия глас.
Ние с нашия глас правим
властта и правителството ле-
гитимни”, призова прези-
дентът. Няма проблем с ма-
шините, няма опашки, гласува
се спокойно, обобщи Радев.

“Гласувах за държавност,
за правова държава, за демо-
крация, за държава с правила
и със закони. Обнадеждена
съм от енергията за промяна

и това, че има ясна алтерна-
тива. Хората виждат, че може
да се управлява по различен
начин, професионално, с екс-
пертиза, с амбиция, да има
визия за България”, каза ви-
цепрезидентът Илияна Йото-
ва, която също даде вота си в
София.

Премиерът Стефан Янев
също призова за масово гла-
суване. “Като граждани тряб-
ва да покажем нашата отго-
ворност и отношение към кон-
струирането на политическа-
та власт, за нейното отговор-
но, отчетно и прозрачно уп-

равление в интерес на Бълга-
рия”, заяви министър-предсе-
дателят. Той увери, че случа-
ите на неработещи машини не
представляват сериозен про-
блем за изборния процес.
Янев се надява засиленото
полицейско присъствие по
опазване на вота да доведе до
изборен резултат, който отра-
зява реалната нагласа на все-
ки български гражданин. Янев
изтъкна необходимостта от
предвидим кабинет, стабилно
управление и утвърждаване
на парламентаризма в Бълга-
рия.
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“Гласувах промяната да
продължи. Да бъде сигурна и
необратима. За правова държа-
ва, която се управлява от офи-
циална Конституция, не от
скрити кръгове. За образовани
деца, здрава нация. За стабилна
икономика, работни места, ви-
соки доходи и пенсии. За чист
въздух, чиста земя и вода. Неза-
висима, суверенна България”,
заяви  председателят на БСП
Корнелия Нинова, след като уп-
ражни правото си на глас в 25
ОУ “Д-р Петър Берон” в Со-
фия. По думите й трябва да се
направи кабинет, защото пред-
стоят много важни решения за
България - приемането на бюд-
жет за следващата година,
Планът за възстановяване и ус-
тойчивост, реакция на повиша-
ването на цените със съответ-
но повишаване на доходите.
Всичко това минава през рабо-
тещ парламент и редовно пра-

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Нека промяната продължи,
да е сигурна и необратима Изборно напрежение и сравнително нисък интерес

съпътстваше изборите в Турция. В две СИК в истанбул-
ския квартал “Авджълар” в началото на деня настъпи
суматоха, след като застъпник обяви, че попълването на
декларации извън секцията с чужда помощ е нарушение
на закона. Инцидент възникна и в Бурса, където двама
български граждани се спречкаха пред секцията в българ-
ското консулство.

На фона на засиленото полицейско присъствие пред
изборните секции и многобройните арести за купуване
на гласове през изминалите дни няма фрапиращи наруше-
ния по време на гласуването, обяви вътрешният министър
Бойко Рашков. От началото на предизборната кампания
до 16 ч. вчера в цялата страна бяха образувани 919 пре-
писки и 76 досъдебни производства, съобщи дежурното
звено към Върховната касационна прокуратура. То обоб-
щава информацията, постъпваща от районните прокура-
тури за извършени престъпления и нарушения, свързани
с провеждането на предсрочните избори.

“БСП за България” внесе жалба до ЦИК и РИК за
купуване на гласове за ГЕРБ в Силистра, в непосредст-
вена близост до сградата на МВР в града. Сумата за
купен глас е била 50 лв., съобщиха от “Позитано” 20.
Левицата сигнализира и за манипулиране на хора с пси-
хични увреждания в Центъра за настаняване на пълно-
летни лица с психични разстройства в Алфатар. Обита-
телите били придружавани от служители да гласуват с
хартиени бюлетини. БСП алармира и за купуване на
гласове в полза на ДПС в секцията в Комрат, Молдова.
Гласоподаватели са извозвани с автобус и получавали на
ръка по 500 молдовски леи (50 лв.). СИК в Тараклия,
Комрат, Чадър Лунга и Вулканещи са нарушавали тай-
ната на вота, като са заснемали попълнени бюлетини в
полза на ДПС, твърдят от левицата. БСП сигнализира и
за грубо погазване на ИК от ДБ, които на страницата си
в социалната мрежа агитираха да се гласува за техен
кандидат и публикуваха социологически данни преди
края на изборния ден.

Кафе-машина пред две от избирателите секции във
Ветово е била заредена с чашки, на които е изписан
номерът на партия, съобщи БСП в Русе. След подадена-
та жалба РИК наредила на секретаря на община Ветово
машината да бъде запечатана до края на изборния ден.
37-годишен жител на село Капитан Петко пък е задържан
в полицейското управление в Шумен за хулиганство,
защото се скарал с член на СИК и му ударил шамар.

МВР обяви, че е имало купуване на гласове за по 50
лв. в ромския квартал на Карнобат. Сигнали за гласуване
с чужди лични карти е получила полицията в Симитли и
Самоков. Там били допускани да гласуват лица с пред-
пазни маски, които представяли документи за самолич-
ност на други хора.

Наблюдатели на Института за социална итеграция
установили, че СИК във Враца и Русе нарушават тайна-
та на вота, след като членове на комисията надничали в
екрана на машината при гласуване.

Напрежение и ниска
активност в Турция

рят ситуацията от 4 април
е в чужбина, български-
те граждани трябваше
просто да отидат до ур-
ните, без да са подали
предварително уведом-
ление. Това обаче не
важеше за почиващите
по родното Черноморие,
много от тях не успяха
да пуснат гласа си, за-
щото не бяха подали
предварително необхо-
димите документи.

Клетвите на ГЕРБ, че
машинното гласуване
ще доведе до хаос в из-
борния ден и прогнози-
те за блокирала техника
така и не се оправдаха.
По-малко от 0,4% бяха
проблемните машини.
По обяд блокирали бяха
едва 42 от всички
10 516 машини, до края

на изборния ден - 56.
Въпреки пренебрежимо
малкия процент и зара-
ди късно пристигащата
по одобрения ред ин-
формация, по обяд ЦИК
реши районните избира-
телни комисии да преце-
няват дали да се преми-
не към гласуване с хар-
тиени бюлетини при на-
личие на проблем. В
чужбина проблем с ма-
шините имаше само в
две секции. В Испания
устройството е спряло
за кратко. Другият слу-
чай е от секция в Тур-
ция, в която имаше две
машини. Там също едно-
то устройство е спряло
да работи, но гласуване-
то е продължило с оста-
налата техника.

СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Корнелия Нинова очаква работещ парламент и стабилно правителство,
тъй като страната я очакват отговорни решения

вителство, уточни Нинова.
Лидерът на ГЕРБ Бойко Бо-

рисов благодари на Господ, че
“тези” са го оставили жив, и
превантивно взе да се оплаква
за лошите изборни резултати с
лошата, според него, организа-
ция на вота. “Това, което дожи-
вя да види Европа, е избори по
венецуелски, по мадурски. То-
тален хаос в страната, а в чуж-
бина е кражбата на века. Вли-
зат уж специалисти, пипат ма-
шините, никой не ги знае какви
са. Обаждат ни се от Бурса и
Одрин. Хаосът, който създадо-
ха, е видим”, ядоса се той. “Гла-
сувах срещу деветосептемврий-
ците на Румен Радев. Жестоки-
ят терор и натиск няма да ни
спрат! Призовавам и нашите
симпатизанти да не се страху-
ват”, продължи с жалбите в со-
циалните мрежи гербаджията.

Гласувах за възстановяване-
то на държавността, каза пред-

седателят на ДПС Мустафа
Карадайъ в Кърджали. Той се
похвали, че още 2009 г. е участ-
вал в правенето на алгоритъма
за изграждането на този модел
на гласуване. Тъй като поиска
помощ за гласуването с маши-
на, той се оправда, че СИК има
задължение да съдейства на из-
бирателя да упражни правото
си на глас.

Мая Манолова от “Изпра-
ви се! Мутри вън!” гласувала
за промяната, за обикновени-
те хора и за това техните про-
блеми да бъдат решавани вед-
нага. Съпредседателят на “Де-
мократична България” Христо
Иванов очаква България да се
обърне към дълбока същност-
на промяна и модернизация.
Слави Трифонов от “Има
такъв народ” не бе обявил кога
и къде ще гласува, в изборния
ден той запази мълчание и в
социалните мрежи.

СНИМКА БГНЕС

Без опашки и напрежение протекоха изборите във Великобритания,
въпреки или заради рекордния брой секции, открити в страната



ИКОНОМИКА 2021

ПОНЕДЕЛНИК

12 ЮЛИ4

w
w

w
d
u
m

a
b
g

77 на сто от българите се
опасяват, че ако еврото за-
мести лева, ще се стигне до
изкуствено повишаване на
цените, а 66 на сто от наши-
те сънародници смятат, че
страната не е готова да въве-
де еврото, сочат резултатите
от последното проучване на
Евробарометър.

Въпреки това 83 на сто от
участвалите в проучването
казват, че ще успеят да се
адаптират към европейската
валута. 54 на сто са изцяло за
нейното въвеждане срещу 44
на сто, които са абсолютно
против. С 2 на сто са повече
тези, които са на мнение, че
негативните последствия от
такава стъпка ще са повече от
положителните. 36 на сто от
анкетираните смятат, че евро-
то трябва да се въведе след
известно време, 25 на сто -
възможно най-бързо, 20 на
сто са против въвеждането му.
Половината смятат, че с оста-
вянето на лева в историята
контролът върху национална-
та икономика ще бъде безвъз-
вратно загубен. Всеки втори

Природният газ може
да поевтинее с 16 на сто
от септември, прогнози-
рат от държавната ком-
пания “Булгаргаз”. За де-
ветия месец на годината
монополистът, в съответ-
ствие с изискванията на
Закона за енергетиката,
уведоми своите клиенти,
че прогнозната цена на
природния газ за септем-
ври 2021 г. е определена
на 55,62 лв. за мегават-
час, която не включва це-
ните за достъп, пренос,
акциз и ДДС или 28,44

От основните хранителни сто-
ки единствено олиото поскъпна дра-
стично спрямо миналата година - с
50%. Основната причина за това е
лошата реколта през 2020 г. Сега
цените на световните пазари на
масла тръгнаха надолу. Само за 20
дни с 400 долара падна цената на
слънчогледовото олио. Около 3,10 -

Прогнозират цената на газа да падне с 16 %

Олиото може да поевтинее през есента

40% от компаниите в България смя-
тат, че съдиите и съдилищата не са неза-
висими от властта, икономически и сен-
чести групови интереси. Приблизително
същият дял (37%) казва, че общо взето
съдебната система е независима, а 6% -
че много добре се справя със съхранява-
нето на независимостта си, съобщава в
проучване Евробарометър. Тези показа-

Бизнесът смята, че съдът у нас е политически зависим

eвро за мегават час. За
сравнение прогнозната
цена на европейските га-
зови пазари към 8 юли
2021 г. за доставки през
септември 2021 г. е в при-
близителен размер на 34
евро за мегаватчас. Това
означава, че прогнозите
на “Булгаргаз” за септем-
ври са с около 16 на сто
по-ниски от сегашните
фючърси за деветия месец
на годината.

Окончателно предло-
жение за утвърждаване на
цена на природния газ за

септември 2021 г. ще
бъде депозирано в КЕВР
за утвърждаване на 1 сеп-
тември, отчитайки коти-

ровките на ценообразува-
щите компоненти към 31
август, твърдят от газовия
доставчик.

3,15 лв. е цената на олиото на едро,
но в супермаркетите можем да на-
мерим по-ниска цена. Свидетели сме
на трайна низходяща тенденция,
като се изчерпат по-скъпите количе-
ства и като се прибере реколтата,
може би от септември цената ще
падне. Точна прогноза в цифри се
прави много трудно, но нищо чудно

да стигнем до равнища отпреди ля-
тото на 2020 г., заяви пред Нова
телевизия председателят на Дър-
жавната комисия по стоковите бор-
си и тържищата Владимир Иванов.
След стабилизирането на времето
цената на едро на зеленчуците е пад-
нала с 0,50 лв. и това ще се отрази
и в цената на дребно, твърди той.

СКРЪБНА ВЕСТ
С дълбока скръб ви съобщаваме,

че на 04.07.2021 г. почина

о.з.полк. д.т.н. АНГЕЛ
ГЕОРГИЕВ АНГЕЛОВ

1931 г. – 2021 г.

През целия си живот се е ръководил от прин-
ципите за честност и отговорност в работата и
с доброта и всеотдайност към семейството.

ПОЧИВАЙ В МИР!

От семейство и приятели

тели не са много по-назад от средните
оценки (49% положителни, 35% отрица-
телни) от проучването сред 27-те страни
от Европейския съюз. За българските от-
говори е характерно, че в групата на до-
брата оценка 43% от компаниите казват,
че всъщност не са попадали в съдебен
спор през последните две години.

Друга особеност е, че с увеличава-

не на размера на компанията в Бълга-
рия намалява доверието към независи-
мостта на съдии и съд. При тези с до 9
служители положителна оценка дават
45%, но при тези с над 250 служители
този дял намалява до 34%. Най-недо-
волни са компаниите с до 50 служите-
ли. Средният показател за ЕС сочи, че
ако при дребния бизнес има съвпаде-

ние (48%), то колкото по-голям е биз-
несът, толкова по-удовлетворен е в
оценката си за съдиите (при фирмите
над 250 души е 59%). Когато анкетьо-
рите питат бизнеса, недоволен от неза-
висимостта на правосъдната система,
кои са причините, две трети (64%) в
България категорично посочват влия-
нието на правителството и политици.

българин заявява, че е добре
информиран относно общоев-
ропейската валута. 84% от
запитаните са посочили, че
вече са използвали евро.

Голямо мнозинство от ан-
кетираните граждани на ЕС

(60%) смятат, че еврото има
положителни последици за
държавите, които вече го из-
ползват. 52% от отговорилите
като цяло не само са по-поло-
жителни по отношение на
последиците, които въвежда-

нето на еврото би имало за
тяхната държава, но повече от
половината (55%) заявяват, че
въвеждането на еврото би
имало и положителни после-
дици лично за тях. Във всички
изследвани държави членки, с

изключение на Чехия, се на-
блюдава увеличение на дела в
полза на въвеждането на ев-
рото в сравнение с 2020 г.

Пет месеца преди въвеж-
дането на еврото и отказа от
лева цените в магазините ще
са изписани в двете валути.
След това още 12 месеца
търговците ще трябва да по-
казват колко е струвала сто-
ката в левове и колко в евро.
Това става ясно от публику-
вания от Министерството на
финансите проект на Нацио-
налния план за въвеждане на
еврото, който подлежи на об-
ществено обсъждане до 6 ав-
густ. Целта е да не се позво-
ли увеличение на цените за-
ради закръгляне нагоре. Пре-
валутирането на стойността
от левове в евро ще се
извършва чрез прилагането на
фиксирания валутен курс
1,95583 лева за 1 евро, който
е неотменим. Не се допуска
преизчисляване на суми по
съкратената форма на фикси-
рания обменен курс - пример-
но 2 лева за 1 евро или 1,96
лева за 1 евро, а трябва да се
използва курсът с всичките
пет знака след десетичната
запетая. Едва тогава получе-
ният резултат може да бъде
закръглен до един цент.

77% от българите очакват
поскъпване след еврото
Половината са на мнение, че с минаването на лева в историята
ще загубим контрола върху националната икономика
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Електромобилът от Ловеч
ще струва 20 хиляди евро

Стартовата цена на произ-
вежданата в България електри-
ческа кола на германската
Next.e.GO Mobile ще е 20 000
евро. Това съобщиха герман-
ските инвеститори при подпи-
сването на меморандум за
сътрудничество с министъра
на икономиката Кирил Петков
и с Българската агенция за
инвестициите. Next.e.GO
Mobile ще построи завода си
на територията на индустри-
алния парк в Ловеч и първите
произведени автомобили се
очакват в края на 2023 г.

Електромобилът е разрабо-
тен за движение в градска сре-
да - достига 80 км в час, а с
едно зареждане може да изми-
не 200 км. Това е 10 пъти
повече от средния пробег в
градска среда, заявиха от ком-
панията. Предвижда се произ-
водство и на по-мощен модел
4Х4. “Голямо предимство на

Инвеститорът
изгражда
завода изцяло
със свои
средства

този модел е, че не се нуждае
от специална станция за за-
реждане. Това може да стане
от нормален контакт, напри-
мер в гаража, и времето за за-
реждане е 6 часа”, посочи
министър Кирил Петков. След
подписването на меморанду-
ма той се качи и подкара еле-
ктромобила пред сградата на
Министерството на икономи-
ката. Петков дори заяви, че
министерството трябва да
инсталира електростанция на
паркинга си и да се преимену-
ва на Министерство на ико-
номиката и иновациите. Как-
то вече е известно, инвести-
цията на Next.e.GO Mobile е
140 млн. лв., а в завода в Ло-
веч ще бъдат разкрити 1000
работни места.

Горд съм, че тази герман-
ска компания на бъдещето
предпочете България за основ-
ното си производство пред
други три съседни държави,
заяви министър Кирил Петков.
По думите му везните са нате-
жали в полза на България не
толкова заради финансовата
подкрепа, която ще получат
инвеститорите от държавата,
колкото заради развития авто-
мобилен клъстер в страната и
многото доставчици на различ-

ни компоненти за това произ-
водство. Алуминиевата конст-
рукция на електромобила ще
се произвежда от българската
фирма “Етем”, а кабелите - в
завода на “Язаки” в Ямбол.
Софтуерът на колата ще се
изработва от българското зве-
но на “Бош”. Очаква се да
бъдат включени още няколко
родни доставчика.

Инвеститорът ще изгради
завода изцяло със свои сред-
ства. Финансовата подкрепа
от държавата ще бъде задей-
ствана едва след произвежда-
нето на първия електромобил.
Според меморандума за
сътрудничество стимулите в
размер на 34 млн. евро ще се
предоставят на три части -
след производството на първа-
та кола, след производството
на първите 10 000 бройки и
след това на следващите
20 000. “Не даваме пари пред-
варително. Ако до 7 години
инвеститорът не покрие тези
критерии, няма да получи сти-
мули”, посочи министър Ки-
рил Петков. Според него оба-
че бизнес планът на герман-
ската компания е много амби-
циозен. “Реално от данъците,
които инвеститорът ще плати,
и от осигуровките за работ-

СНИМКА БГНЕС

След подписването на меморандума Кирил Петков лично
подкара електромобила пред сградата на
Министерството на икономиката

ниците държавата ще получи
много повече от това, което
ще даде”, каза Петков.

Теодор Детерман, директор
на компанията Next.e.GO
Mobile, посочи няколко при-
чини да изберат България като
място, на което да се произ-
веждат автомобилите. ”Тук
има силен автомобилен клъстър
с много силна база доставчици
в цялата страна. На второ мяс-

то имаме възможност да започ-
нем в технопарка в Ловеч, кое-
то е много удобно, защото има
оптимална инфраструктура,
както и добре образовани ква-
лифицирани служители”, комен-
тира Детерман пред бТВ. По
думите му причина да изберат
България е и добрата софтуер-
на база. Българският завод е
втори за Next.e.Go в Европа,
първият се намира в Германия.

България е на осмо
място сред страните от
Европейския съюз по
ръст на цените на жили-
щата през първото три-

България е осма в ЕС по скъпотия на жилищата

месечие както спрямо
същия период на мина-
лата година, така и спря-
мо предходното триме-
сечие, показват данни на

европейската статисти-
ческа служба Евростат.
За година жилищата в
страната са поскъпнали
със 7,5%, което е над
средното ниво за ръст на
цените в страните от ЕС
през същия период от
6,1%. На първо място по
поскъпване на къщите и
апартаментите е Люк-
сембург със 17% увели-
чените. На следващите
места са Дания с 15,3%
и Литва с 12%. Топ пет
на страните от ЕС се
допълва от Чехия с
11,9% и Нидерландия с
11,3%.

Във всички страни от
ЕС, с изключение на
Кипър, има ръст на це-

ните на апартаментите и
къщите, като в пет от
държавите увеличението
дори е двуцифрено. Жи-
лищата са поскъпнали
повече, отколкото у нас,
и в Германия и Австрия
- съответно с 9,4% и
8,3%. Кипър е единстве-
ната страна членка на
ЕС, в която има спад на
цените на жилищата на
годишна база през
първото тримесечие - с
5,8%. Спрямо четвърто-
то тримесечие на 2020
г. цените на жилищата у
нас са нараснали с 3,2%,
което е почти два пъти
повече в сравнение със
средното увеличение за
страните от ЕС от 1,7%.

От юни догодина
всички произведени в
ЕС нови коли трябва да
бъдат оборудвани с ог-
раничител на скорост-
та и “черна кутия”.
Новата система става
част от всички превоз-
ни средства, произведе-
ни след юни 2022 г., а
за тези, сглобени преди
това, ще има гратисен
период до 2024 г. Това
е записано в регламент
на ЕС за безопасността
на моторните превозни
средства.

Асистентът за огра-
ничаване на скоростта
става задължителен от
средата на следващата
година за всички нови
автомобили, микробу-
си и камиони, предла-
гани в ЕС. Той ще пре-
дупреждава водачите,
ако шофират прекалено
бързо. Дори е възмож-
но системата да поста-
вя пречки за достигане-
то на скорост. Черната
кутия става задължи-
телна за всички нови
коли през 2022 година.
Идеята за поставяне на

Новите коли -
с ограничител
на скоростта
и с черна кутия

черни кутии (система
EDR) в новите превоз-
ни средства е от някол-
ко години. С тяхна по-
мощ ще може да се раз-
бира всичко, което се
случва по време на
движение, като това е
особено важно при
разследване на катаст-
рофа.

Те ще бъдат свърза-
ни с въздушните
възглавници и ще запи-
сват данни за скорост-
та, спирането, место-
положението на авто-
мобила и работата на
електронните асистен-
ти. Според наредбите
всички нови автомоби-
ли, продавани в ЕС от
май 2024 г., трябва да
разполагат още с детек-
тор, следящ за умората
на шофьора и за отвли-
чане на вниманието му,
асистент, който се ак-
тивира при отвличане
на вниманието, автома-
тично активиране на
сигнал при аварийно
спиране и тестер за ал-
кохол, свързан със
стартера.

Добивът на зърно ще надхвърли 6 млн. т
Тази година България очаква изключително бо-

гата като количество реколта, която може би ще
подмине и реколта 2019 - тогава тя беше 6 млн.
тона. В Южна България жътвата почти приключ-
ва, а зърнопроизводителите определят качество-
то на суровината като добро, а добивите като
изключително добри. Това съобщи председателят
на Националния браншови съюз на хлебарите и
сладкарите Мариана Кукушева в ефира на БНТ.

По думите й за пръв път от години у нас има
продажба на реколтата на зелено, която обаче е
с доста по-високи цени спрямо миналогодишни-
те. “Това е така, защото в световен план търсе-
нето е повече от предлагането. Отдавна житната
реколта не се използва само за производство на

храна, а и за производство на спирт. В условия
на пандемия, които по прогноза на СЗО ще
продължат до 2025 г., сами разбирате колко е
голяма употребата на дезинфектанти, в основа-
та на които стои именно спиртът”, обясни Ку-
кушева.

По отношение на цената на електроенергията
и нейното отражение върху пазара на хлебни из-
делия тя подчерта, че българският бизнес използ-
ва най-скъпата електрическа енергия от цяла
Европа. Увеличението на тока от 1 юли ще се
отрази и върху цената на хляба. “Тя е пазарна и
е с около 50% по-висока от доставната цена на
хляба. Всичко останало е търговски надценки,
отстъпки и ДДС”, твърди Кукушева.
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В мемориалния гробищен парк в Сребреница босненски мюсюлманки оплакват свой близък пред ковчега му.
Той се оказва 19-та новоидентифицирана жертва на геноцида през 1995 година. Мюсюлманите
в Босна отбелязаха 26-годишнината от масовото убийство на 8000 техни сънародници в Сребреница

Гърция се бори
с горските пожари
Туристи и местни жители бягат от бедствието,
в събота бушуваха 57 огнени стихии в цялата страна

И в Молдова избират
парламент предсрочно

Депутат в Киев: Украйна
е люлка на фашизма

СНИМКА БГНЕС

Испански служители оказват
съдействие на пристигнали
мигранти на пристанището
Фуертевентура, Канарските
острови. Бреговата охрана
спаси 27 субсахарски мигранти,
опитвали да стигнат испанския
бряг с малка лодка

Десетки горски пожари овладяваха
огнеборци на гръцкия остров Евбея. Те
са били разпалени от силния вятър и са
предизвикали евакуацията на крайбреж-
ното село Ниборио, предаде АФП. По
първоначална информация огнището на
пожара е било в гора. Остров Евбея е
част от областта Атика, в която се нами-
ра и гръцката столица Атина.

Около 500 души, предимно летовни-
ци, са напуснали панически село Нибо-
рио, още преди да бъде издадена офици-
алната заповед за евакуация.

“Ситуацията продължава да е кош-
марна, въпреки битката, която водим по
суша и въздух”, призна кметът на Кари-
стос, което е най-малкото крайбрежно
градче на гръцкия остров Евбея, където
местните жители са около 5000 души.

В борбата с пожарите са мобили-

зирани над 60 пожарникари, 23 пожар-
ни коли, шест хеликоптера и седем по-
жарни самолета.

В западната част на Атика, в райони
със суха трева, на различни места едно-
временно са горели четири пожара.

Противопожарната служба на
Гърция съобщи, че 57 горски пожара
са избухнали в съботното денонощие
и предупреждава, че условията в ня-
колко части на страната са благопри-
ятни за избухване на нови горски по-
жари, съобщи в. “Катимерини”. Обла-
стите с “много висок риск” (предпо-
следното ниво на опасност) включват
Атика, Североизточен Пелопонес, по-
голямата част от Централна Гърция,
островите Евия и Крит, както и източ-
нобеломорските острови Хиос, Ика-
рия, Лесбос и Самос. В тези региони

преобладава комбинация от високи
температури и силен вятър.

Всички пожари, които избухнаха в
събота, са под контрол, включително
най-големият на остров Евия, съобщи-
ха властите вчера сутринта. 57-годи-
шен фермер е арестуван за предизвик-
ване на един от тях; той твърди, че
това е инцидент.

Всяко лято Гърция се сблъсква с гор-
ски пожари заради сухото време, силни-
те ветрове и високите температури. През
2018 г. 102-ма души загинаха в курорта
“Мати” до Атина, като тогава в Гърция
бе обявено бедствено положение.

За 2020 г. според статистиката, ци-
тирана от гръцкия вестник “Катиме-
рини”, 179 пожара са били причине-
ни от небрежност, а 26 са били уми-
шлено запалени.

В Молдова се проведоха
предсрочни парламентарни
избори. Очаква се те да раз-
решат политическата криза в
страната, която беше прово-
кирана след победата на
прозападната Мая Санду на
президентските избори през
2020 г. Резултатите ще повли-
яят на позицията спрямо
Москва, както и на подхода
на властите към уреждането
на приднестровския въпрос,
съобщава ТАСС.

Санду разпусна правител-
ството, за да установи кон-
трол над парламента и да
постигне политическите си
цели. Според проучвания,
създадената от нея Партия за

действие и солидарност може
да формира най-голямата
фракция след изборите. Тя е
за задълбочаване на диалога с
ЕС, изграждане на по-добри
отношения с Румъния, рес-
тартиране на отношенията с
Украйна и САЩ и огранича-
ване на диалога с Русия.

Срещу нея се изправя
Изборният блок на комунис-
тите и социалистите, оглавя-
ван от бившите президенти
Владимир Воронин и Игор
Додон. Блокът предлага
“възстановяването на отно-
шенията на стратегическо
партньорство с Русия, като
същевременно се поддържа
балансиран курс към ЕС”.

Опозиционният украин-
ски депутат Иля Кива ока-
честви страната си като
люлката на фашизма в Евро-
па. Той припомни изявлени-
ето на секретаря на Съвета
за национална сигурност и
отбрана (СНСО) Алексей
Данилов, според когото Зе-
ленски е първият президент,
който е национален патри-
от, съобщи РИА Новости.

“Не бих се изненадал,
ако те вече са започнали да
обсъждат на закрити засе-
дания на СНСО създаване-
то на гето за евреи и про-
чистването на украинската
земя от руснаците. Днес
Украйна е люлката на фа-

шизма в Европа!”, обобщи
Иля Кива.

Ръководителят на асоци-
ацията на трудоспособни-
те инвалиди Алексей Жу-
равко съобщи, че в украин-
ските магазини се появили
табели, забраняващи на ет-
нически руснаци да влизат
в тях. Табелите представ-
ляват прасе с цветовете на
руския флаг, което е пре-
сечно с червена линия за
забрана.

На 1 юли парламентът
прие закон за коренните
народи на Украйна, сред
които няма руснаци. Путин
заяви, че законът наподобя-
ва нацистка Германия.

Първо кибербедствие
в Германия

Местните власти в германския

окръг Анхалт-Битерфелд, един от

11-те в североизточната провин-

ция Саксония-Анхалт, обявиха, че

са в бедствено положение, след

като хакери парализираха ком-

пютърните им системи. Местните

власти са притеснени дали ще

могат да възобновят електронни-

те си услуги през следващата сед-

мица, като предупреждават, че

вероятно ще обслужват гражда-

ните на гише. Те отказват комен-

тар за самоличността на хакера,

както и дали е бил искан откуп.

Акция срещу корумпирани
чиновници в Албания

Албанската антикорупционна

спецпрокуратура задържа 8 насто-

ящи и бивши чиновници за злоупо-

треби с обществена поръчка, пре-

даде местният сайт “Екзит нюз”.

Сред тях са бившият шеф на

“Публичните доставки” в Минис-

терството на вътрешните рабо-

ти и няколко души от комисията

по оценка на поръчките в Агенци-

ята за публични доставки. Те са

разследвани, а по-късно задържани

за злоупотреби с търг на стой-

ност 23 млн. евро за доставка на

полицейски униформи през 2023 г.

Индийски щат иска
да ограничи ражданията

В най-многолюдния индийски

щат Утар Прадеш е предложен

законопроект, който има за цел да

насърчава двойките да нямат по-

вече от две деца. Това е вторият

щат, управляван от партията на

премиера националист Нарендра

Моди, с подобно предложение. Ако

Утар Прадеш бе самостоятелна

държава, нейното 240-милионно

население би я наредило на пето

място в света. По гъстота на

населението северният щат е двой-

но над средното равнище за Индия.

Петима загинаха
при земетресение
в Таджикистан

Най-малко петима жители на

Таджикистан загинаха след земе-

тресение. Те са затрупани с пръст,

вследствие на труса с магнитуд

5,9 по скалата на Рихтер, съобща-

ват местните медии. Десетки

къщи са разрушени. Двама непълно-

летни са ранени и настанени в

болница.
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Хаитянският президент
Жовенел Мойз e бил
измъчван, преди да умре в
резиденцията си, след като
беше нападнат от група неиз-
вестни наемници. Това съоб-
щи в интервю за телевизион-
ния канал ABC и.д. министър-
председател Клод Джоузеф.
“Никой не би си помислил, че
президентът Мойз ще бъде
убит и измъчван в дома си”,
каза той. Твърденията му се
различават от тези на първата
дама Мартин Мойз, която
въпреки че беше тежко ране-
на вече е в съзнание и изпра-

Президентът на Хаити
бил измъчван, преди да умре
Версията на ранената му
съпруга е различна

ти първия си аудиозапис. “За
миг наемниците влязоха в
дома ми и застреляха съпруга
ми, без дори да му дадат
възможността да каже и една
дума”, твърди тя в съобщени-
ето си. Въпреки това вдови-
цата призовава хаитянците
“да продължат битката, започ-
ната от покойника”. Според
нея мотивът за престъпление-
то е желанието на президента
да проведе референдум за
нова Конституция.

Джоузеф добави, че в мо-
мента е в шок, както и целият
народ в страната, и не знае

дали вече се е развила борба
за власт в управляващите
кръгове. “Не знам дали сега
има политическа борба, не
обръщам внимание дали е там
или не, фокусиран съм върху
получаването на справедли-
вост за президента Мойз”,
подчерта той, призовавайки
всички да изчакат резултатите
от разследването. Правителст-
вото въведе военно положе-
ние в републиката за 15 дни.

Междувременно стана
ясно, че началникът на сигур-
ността на президента Димит-
ри Ерар, който бе убит по-
късно, е летял за Колумбия ме-
сец и половина преди нападе-
нието, съобщи колумбийски-
ят в. “Семана”. Служителите

по сигурността на Мойз бяха
извикани в прокуратурата на
Хаити по подозрение за без-
действие по време на нападе-
нието срещу президента. То-
гава никой от охраната му не
е пострадал. По-късно хаитян-
ските власти съобщиха, че
групата, извършила нападени-
ето, включва поне 26 колум-
бийски граждани, повечето от
които вече са задържани.

Шефът на колумбийската
полиция Хорге Варгас разкри
по-рано, че част от колумбий-
ските наемници са бивши слу-
жители на жандармерията. По
думите му Колумбия разслед-
ва 4 фирми, участвали в избо-
ра на наемници за покушение-
то срещу Мойз. Един от арес-

туваните в Хаити разкри, че
убийството на Мойз се под-
готвяло един месец, а главният
организатор се казвал Майк.

ДУМА припомня, че този
февруари бе предотвратен
опит за преврат и покушение
срещу Жовенел Мойз. Лично
той обявил на брифинг, че
престъплението било осуете-
но от разузнавателните аген-
ции. Тогава властите иззели
оръжия от задържаните. В
подготовката на атентата уча-
ствали и високопоставени слу-
жители.

Председателят на Сената
Джоузеф Ламбърт бе избран
за временен президент.

Коментар на стр. 8

СНИМКА БГНЕС

Така изглеждаше нощният живот в Амстердам до 10 юли. Но заради скока на заразените в
Нидерландия, правителството реши от тази дата отново да затвори ресторантите, баровете,
дискотеките и клубовете от полунощ до 6 сутринта. Увеличаване на заразяванията и на
смъртните случаи бяха регистрирани в съботното денонощие в Италия, Гърция и испанската
провинция Каталуния

Испанският премиер
Педро Санчес обяви нов
състав на кабинета си.
Сменени са 7 министри.
Сред новите назначения
преобладават жени. Сред
уволнените е дипломат
№1 Аранча Лая, понесла
много критики заради
кризата с Мароко, кога-
то прие сепаратисткия
лидер на Западна Сахара
Брахим Гали да бъде ле-
куван в испанска болни-
ца. Освободен е и Иван
Редондо, дясната ръка на
Санчес, допринесъл най-
много за изборната му
победа. Първи вицепре-
миер става министърът
на икономиката Надя
Калвиньо, която ще
продължи да ръководи
същото ведомство. Про-
мените не засягат минис-
трите от коалиционния

Испанският премиер
смени 7 министри

партньор „Подемос”.
Остават и 10 от минист-
рите социалисти.

Премиерът обяви, че
главната цел на рокадата
е да се ускори икономи-
ческото възстановяване
на страната от КОВИД-
епидемията. Според не-
малко анализатори Пед-
ро Санчес е предприел
промените, за да изкара
пълен мандат. Недовол-
ството срещу него се за-
сили, след помилването
на девет от каталунски-
те сепаратисти, от рефе-
рендума през 2017 годи-
на за независимост на
областта.

От дясната Народ-
на партия контрираха, че
проблемите не се реша-
ват със смяна на минис-
три, а с оставка и нови
избори.

Американски воен-
ни бяха подложени на
обстрел в Източна Си-
рия, съобщи говорител
на Пентагона пред
ТАСС, според първо-
началната оценка няма
жертви и щети.

По думите му база-
та се намира до нефто-
газовото находище Ко-
ноко в  сирийската
провинция Дейр ез-
Зор. Говорителят до-
бави, че няма жертви
или повреда на конст-
рукции и оборудване.

Сирийската аген-
ция САНА, позовавай-
ки се на местни източ-
ници, съобщава за ек-

В американския град
Шарлътсвил, щата Вир-
джиния, бе свалена ста-
туята на генерал Робърт
Е. Лий, лидер на Кон-
федерацията, защитава-
ла робството по време
на гражданската война
в САЩ.

Имаше 4-годишна
съпротива срещу пре-
махването й от “Парка
на еманципацията”.
През август 2017 г. при
сблъсъци между про-
тивници и привържени-
ци на паметника бе уби-
та една жена, която бе
извадена от колата си.

В САЩ свалиха
паметник на генерал
робовладелец

Омразата към Лий е
заради отношението
към близо 200 роби,
които наследява от
тъста си. Вместо да ги
освободи, той ги държи
в робство още пет го-
дини.

Пред Общинския
съвет кметът Никуя
Уокър произнесе реч, в
която осъди желанието
на белите да всевластват.
Предвижда се премахва-
нето на статуя и на друг
генерал на силите на
Конфедерацията, който
също е бил привърженик
на робството.

Американска база е
обстрелвана в Сирия

сплозия в газопрера-
ботвателния завод в
Коноко,  разположен
до американска военна
база. Според агенция-
та инцидентът е станал
преди полунощ местно
време. Причините се
изясняват.

Наскоро кюрдските
сили са отблъснали
атака на неизвестни
лица в района на си-
рийското петролно на-
ходище Ал-Омар, също
в провинция Дейр ез-
Зор, където се намира
военна база на САЩ.

Нападението е
извършено с безпилот-
ник.

Председателят на
Бундестага Волфганг
Шойбле се опасява, че
телевизионният канал
“Русия днес” може да
повлияе на настроение-
то на гражданите с ру-
ски корени, живеещи в
Германия. Лидерът на
германския парламент
каза това в интервю за
в. “Билд ам зонтаг”.

“Чрез телевизионния
канал “Русия днес”
Москва се опитва целе-
насочено да манипули-
ра германците с руски
корени”, аргументира
се той. Според полити-
ка тази категория граж-
дани са гласували пре-

Германски политик се
бои от „Русия днес”

димно за консерватори-
те, но днес все по-чес-
то гласуват за новата
партия “Алтернатива за
Германия”. В същото
време според Шойбле
“Русия днес” е пропа-
ганден канал. “Тук
трябва сериозно да раз-
говаряме с Русия”, каза
той, без да се конкре-
тизира.

Шойбле вече се бе
изказвал, че опасността
да се повлияе върху
предизборната кампа-
ния от чужбина е “срав-
нително голяма”. На 26
септември в Германия
ще се проведат парла-
ментарни избори.
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ПРАЗНИК НА НАЦИОНАЛНАТА ГВАРДЕЙ-

СКА ЧАСТ. Приемник на
създадената през 1879 г.
лична гвардия на княз
Александър I Батенберг.
На 12 юли е осъществен
първият официален ес-
корт на български княз.
През годините гвардей-
ската структура се про-
меня. През 2001 г. Нацио-
налната гвардейска част е утвърдена като пред-
ставително военно формирование на БА и е един
от символите на държавната власт заедно с
националното знаме, герб и химн.

1561 - ОСВЕТЕН Е ХРАМЪТ “ВАСИЛИЙ БЛА-
ЖЕНИ” В МОСКВА.
Строителството на
символа на руската
столица, известен и
като Покровски събор,
започва през 1555 г. в
памет на победата на
руските войски над
Казанското ханство. Храмът се състои от 8
параклиса, разположени около издигащата се над
тях девета църква. Над всеки параклис има ку-
пол с различни шарки. През 1929 г. храмът е
затворен за богослужение, свалени са камбани-
те и е обявен за музей. Отново започва да се
използва за богослужения от 14 октомври 1991
г. Паметник на културата, включен е в Списъка
на ЮНЕСКО за световно културно наследство.

1904 - РАЖДА СЕ ПАБЛО НЕРУДА, ЧИЛИЙ-
СКИ ПОЕТ (УМИРА 1973 Г.). Истинското му
име е Рикардо Елиесер
Нефтали Рейес Басоал-
то. Псевдонима си изби-
ра в чест на чешкия поет
Ян Неруда. Нобелов лау-
реат за литература през
1971 г. “Двайсет любовни
стихотворения и една
отчаяна песен” (1924) е
първото му произведение
с международен отзвук и едно от първите по
популярност в испаноезичната литература за
всички времена.

1991 - VII ВНС ПРИЕМА НАСТОЯЩАТА КОН-
СТИТУЦИЯ НА Р БЪЛГАРИЯ. Подписите си под
нея слагат 309 депу-
тати, 4-ма подпис-
ват по-късно. Отме-
нена е Конституция-
та на НРБ от 18 май
1971 г. Новият осно-
вен закон налага из-
граждане на държав-
но управление въз основа на разделение на влас-
тите. Въвежда институцията Президент на
републиката. Предвижда се свикване на ВНС,
което може да гласува промени във формата на
държавното управление и устройство, както и
промяна на съществени разпоредби от действа-
щата конституция. Въвежда се институцията
Конституционен съд.

2008 - УМИРА ВИЛИ КАЗАСЯН, КОМПОЗИ-
ТОР (Р. 1934 Г.). Джаз музи-
кант, аранжор и пианист от
арменски произход. Кариера-
та му е трайно свързана с
Бигбенда на БНР, където е по-
следователно пианист, вто-
ри диригент и диригент в
продължение на 38 години
(1960-1998). Автор е на дет-
ски песни, филмова музика, на
музика към театрални спек-
такли, тв и радиомюзикъли. С неговото име е
свързан радиоконкурсът “Тромбата на Вили”,
голям е приносът му за развитието на фестива-
ла “Златният Орфей” и тв конкурса за естрад-
ни песни “Мелодия на годината”. Носител на
много музикални награди.

Алармата Афганистан

На фона на междуна-
родната глъч панически
писна алармата от Аф-
ганистан. Радикалното
религиозно движение
“Талибан” завзема градо-
ве, райони, територии.
След като САЩ започ-
наха изтеглянето от
страната, то вече кон-
тролира от една трета до
80 на сто от афганистан-

ската територия.
Режимът в Кабул се

обърна към международ-
ната общност с призив
за помощ срещу теро-
ризма. Военният ми-
нистър на САЩ Лойд
Остин също призова све-
та да окаже натиск върху
талибаните, за да се по-
стигне мирно споразу-
мение с властта в Кабул
за спиране на кръвопро-
литията. А на 12 юли
външните министри на
ЕС ще обсъдят какво да
се прави с Афганистан.

Има ли основания за
тревога? Геополитичес-
ката аларма бе задейст-
вана от опасения да не
би от Афганистан да
тръгне нов ислямски ха-
лифат. На първо четене
няма основания за таки-
ва страхове. Талибаните

не крият, че искат да из-
градят теократична ис-
лямска държава, но нямат
амбиции за интернацио-
нализация на своя опит.
Очевидно са си взели
поука от приютяването
на Осама бин Ладен и не
желаят да повтарят греш-
ката, която доведе до на-
хлуването на САЩ и
съюзниците им през 2001
г. И до отпадането им от
управлението в
продължение на вече 25
години. Да си толкова
време извън властта е
сериозна историческа
загуба. Има сведения, че
те се дистанцират от те-
рористичните групиров-
ки “Ислямска държава” и
“Ал Кайда”. Очевидно не
се опияняват от изгонва-
нето на западните сили
от страната им.

Но това е засега.
Няма гаранции, че утре
талибаните няма да си
сменят виждането и да
се съюзят с тях срещу
“неверните” светски
сили и държави.

Освен това движени-
ето е нееднородно и
нищо чудно утре от него
да се отцепят терорис-
тични групировки, кои-
то да се насочат срещу
Таджикистан, Киргиз-
стан или Узбекистан.
Потенциално застраше-
ни ще се окажат също
Русия, Иран или Индия.
Нищо чудно крайните
русофобски сили в САЩ
и Великобритания да ги
използват срещу Русия и
Иран. Тогава вече афга-
нистанската аларма наи-
стина ще писва далеч по-
често.

Юри МИХАЛКОВ

Миналата седмица
смъртоносно бе прост-
релян хаитянският пре-
зидент Жовенел Мойз.
Новината не предизви-
ка голям международен
отзвук. В онази част от
земното кълбо май по
принцип така си реша-
ват проблемите. Стра-
ната е най-бедната
сред всички американ-

ски държави. Гангстер-
ски и наркогрупировки
се стрелят постоянно, а
отвличанията с цел от-
куп са всекидневие.
Природата също не е
благосклонна, защото
постоянно има урагани,
наводнения, земетресе-
ния. Народът тъне в
мизерия - който може,
бяга в малко по-богата-
та Доминикана, с нея
Хаити дели един остров.
Такива хаитянски емиг-
ранти смятат, че са уда-
рили джакпота.

Но това убийство е
необичайно, не защото
става въпрос за държа-
вен глава, а понеже на-
помня на перфектния
сценарий. Охраната хем
е там, хем я няма. Никой
не се притичва на по-
мощ, няма пострадал те-

лохранител. Действието
се развива в резиденция-
та на президента. Убит
е с 12 куршума! На пръв
поглед мотив няма... Как
може да направиш няко-
го на решето без мотив?
Почти веднага в социал-
ните мрежи се появяват
записи на случилото се.

До момента са арес-
тувани 15 колумбийци и
двама хаитяни с амери-
канско гражданство, ко-
ито са били преводачи на
групата, ликвидирала
президента. Още осем
колумбийци се издирват.
Защо говорим за пред-
ставители на тези две
страни? Няма данни за
официални политически
интереси. Но Колумбия
остава държава на нар-
котрафика.

Случаят е много по-

заплетен, отколкото из-
глежда. Избраният през
2016 г. 53-годишен пре-
зидент е бил обичан от
народа си. Гласуват му
доверие, че ще подобри
икономическото поло-
жение на Хаити. Дали
тук не се крие разковни-
чето и дали някой няма
интерес държавата да е
най-бедната? От САЩ
вече са предложили по-
мощта си. Вероятно ще
изпратят Хорейшо...

Единственият свиде-
тел, който може да каже
със сигурност какво се
е случило, е първата
дама. Първоначално тя
също бе обявена за
мъртва. Впоследствие
се оказа, че е тежко ра-
нена и... откарана в
САЩ на лечение. Дали
е съвпадение?

Таня ГЛУХЧЕВА

Необичайно убийство

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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Учени разкриват тайни
под вода при Бургас

Велиана ХРИСТОВА

От 14 до 16 юли ще се състои традиционната
национална конференция на археолозите

Заради пандемията миналата година Националната археологическа

конференция бе отложена, затова сега от 14 до 16 юли Национални-

ят археологически институт с музей при БАН възстановява традици-

ята, която е вече на почти 60 години. LIX-LX конференция ще бъде

онлайн в платформата zoom и по изключение ще обхваща проучвания-

та от последните два сезона - 2019 и 2020 г. През 2021 г. НАИМ при

БАН отбелязва 100-годишнината от основаването на Българския

археологически институт. На юбилея е посветена и тазгодишната

Национална археологическа конференция, която ще бъде излъчвана и

във видео платформата YouTube, а на 16 юли тържественото съби-

тие ще бъде отбелязано в Централната зала на НАИМ.

Тази година 12 проекта на НИМ бяха одобрени за
финансиране от Министерството на културата. Раз-
копките в археологическия резерват Калиакра ще
продължат през август. Там в последните години
разкрихме настина много интересни находки, особе-
но във вътрешния град - от откритата през 2017 г.
нефритена плочка за колан от времето на китайската
династия Юан, през съкровището от монети и накити
и под неговото ниво - богати гробове от ХIV в. с
великолепни дарове, сред които е и златен пръстен от
известния “Калоянов тип”, принадлежал вероятно на
родственик на владетелите Балик и Добротица. А
миналата година разкрихме и гроб на 13-14 годишно
момиче, погребано преди сватбата си като булка със
златотъкана лента на челото, фина мрежа за коса от
копринени и златни нишки и дрехи от скъпи платове.
Миналата година направихме изложба, която предиз-
вика голям интерес, сега ще разширим проучването.

Нос Чироза и археологическият обект

ДОЦ. БОНИ ПЕТРУНОВА:

Водолаз от екипа на НИМ

Завършиха научните изследовател-
ски проучвания в района на нос Чиро-
за, намиращ се до квартал “Краймо-
рие” в град Бургас. В резултат на ед-
номесечната археологическа експеди-
ция на НИМ и Регионалния историче-
ски музей - Бургас, ръководена от
проф. д-р Иван Христов, бе изяснена
планировката и времето на използване
на укрепен късноелинистически обект,
разположен на едноименния нос.

Освен основи на оградна стена и
дълбок ров са открити и основите на
масивна многофункционална двудел-
на кула, заемаща площ около 100 кв.
м, съобщиха от НИМ. Кулата е свое-
образен прототип на съвременните
фарове. От нея са изпращани светлин-
ни сигнали до кораби, пътуващи ка-
ботажно покрай Аполония Понтика
(дн. Созопол), полуостров Атия (ант.
Антея), в посока Анхиало (дн. Помо-
рие) - нос Емине. Обектът намира па-
ралели с укрепените обекти по запад-

Каменен щок за класическа котва

ното българско Черноморие, смятат
учените: м. Палюра до с. Емона, Кан-
тона на северния бряг на Мандрен-
ското езеро; м. Фармакида при гр.
Приморско; с. Бродилово, община
Царево; с. Синеморец, община Царе-
во; с. Равадиново, община Созопол, и
с. Извор, община Бургас.

Разкритият обект на суша попада в
границите на по-голям археологичес-

ки комплекс, който се развива днес и
под вода. В миналото, когато водите
на Черно море са били по-навътре в
залива Ченгене скеле, в югоизточното
подножие на нос Чироза са били из-
градени поне две постройки, свързани
с древно пристанище, разположено
пред сегашния подводен риф на Чиро-
за. Проучванията на екипа на проф.
Христов след сушата са продължили
под вода. Археолозите обръщат вни-
мание на откриването на няколко ин-
тересни предмета. На първо място
това е каменен гръцки щок, който
представлява блок с дъговидна форма
и правоъгълно сечение. Откритият щок
е бил част от т. нар. класическа дърве-
на котва. Котвата има за основа дървен
ствол, в чийто долен край са прикре-
пени под остър ъгъл две дървени лапи.
В горната част е закрепен въпросният
щок, чиято цел е да наклони котвата
така, че една от лапите да се забие в
морското дъно. За разлика от камен-
ните котви, дървените котви с камен-
ни щокове са използвани на гребно-
ветроходни кораби с по-голяма водо-
изместимост и възможност да се при-
движват бързо благодарение на силата
на вятъра, обясняват учените. Тези
кораби са пускали своите котви в от-
крити места, най-често пред морските
носове, както при нос Чироза. Най-
ранните изображения на каменен щок
върху аполонийските монети се дати-
рат към VI в. пр.Хр.

Археолозите обръщат особено
внимание и на каменна бойна топка,
извадена от водата в края на подвод-
ния риф. Тя е част от колективна на-
ходка от сходни предмети, събирани
от предходния археологически сезон.
Топката тежи 8,6 кг и е с диаметър 18
см. В античния свят са познати редица
случаи, при които във военните части
има специални войници, които мятат

каменни ядра и други, които използват
обсадни машини, изстрелващи по-теж-
ките камъни. Смята се, че първооб-
разът на тези машини бил изобретен
през 399 г. пр.Хр. Като паралел на
ядрата от Ченгене скеле можем да по-
сочим бойните топки от укрепения ели-
нистически обект Фармакида до гр.
Приморско; гетската столица Хелис,
Севтополис, тракийската резиденция
на вр. Кози грамади в Средна гора и
римската крепост Харакс на нос Ай
Тодор на южното крайбрежие на
Кримския полуостров.

Тазгодишната подводна експедиция
успя да добави нови данни за използ-
ването на залива Ченгене скеле в кора-
боплаването. До скоро историята на
този залив е била илюстрирана само
от писмените сведения на пътешестве-
ниците от XVII-XIX век като Евлия
Челеби, граф. П. Толстой, Жан Белен,
Шарл дьо Пейсонел, Жан-Батист дьо
Шевалие и Хенри Диърборн.

Откритите през миналата година от
проф. Христов и д-р Найден Прахов
стъклени съдове от XVIII век (вероят-
но от потънал при буря кораб) допълни-
телно маркират използването на залива
в по-късни исторически периоди. Оказ-
ва се, че в залива Ченгене скеле има
следи от товарно-разтоварни дейности
и съпътстващо корабоплаване през
Античността и Средновековието.

Новите морски експедиции на
НИМ през този сезон ще бъдат в архе-
ологически резерват Калиакра и полу-
остров Св. Яни до Ахтопол под ръко-
водството на директора на НИМ доц.
д-р Бони Петрунова. По думите й,
обектът при Св. Яни е малък и доста
разрушен, там е имало и застава, но
разкопките ще покажат какво може да
бъде проучено. Искаме да направим
там малък център, в който да се съхра-
няват и находките от подводните про-
учвания, казва доц. Петрунова.

Екипът на проф. Иван Христов ще
продължи през есенните месеци раз-
копките на о. Св. Тома и византийския
град Хрисосотира до гр. Черноморец.
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Изминаха дни от кончина-
та на адмирал Иван Добрев. А
ние все по-неусетно чувства-
ме неговия непокорен дух на
Буревестник (по Максим Гор-
ки), който гордо се рее сред
мълниите в небето над морския
простор. И като метежен Бял
ветроход (по Лермонтов), кой-
то иска в бурята покой.

Цял рояк от чувства на бол-
ка и свидни спомени. И въпро-
си, които неумолимо очакват
отговор. Най-важният ще пита
още дълго занапред. Разбрахме
ли всичко у адмирал Добрев и
бяхме ли достойни?

Въпросът жегва млади и ста-
ри, отмерва с хронометър и
търси отговор. Къде сме ние?
Какъв е заветът на адмирал
Добрев и как да го следваме?

Той остава нашият Буреве-
стник, чийто завет е гордо да се
рее в небето над ревящите
вълни и да зове пророка за
победа. Такъв ще остане адми-
рал Добрев с образа на Буреве-
стник и Бял ветроход. Бял вет-
роход, но никога самотен. Ви-
наги с безстрашен екипаж. Той
знаеше ударите на гръмотеви-
цата и не се страхуваше. Носе-
ше се и като черен демон на
бурята, който спокойно може
да се надсмива над нея.

Но той умееше и да ридае. И
да защитава тези, които води
срещу гневната пяна. Той не
прощаваше неправди, отстъпле-
ния от реда и огорчения от без-
разсъдност. Намираше изцеря-
ване за всяко неволие и бедстве-
ност. Пораждаше благодарност
сред близки и далечни. Вдъхва-
ше им кураж и доверие.

Здравата и дружеска ръка на
командващия адмирал Иван До-
брев изпитвах в пряко подчине-
ние на него на торпедните кате-
ри в състава на ВМС. Като ка-
терник във Варна и Созопол
(около 15 години), от командир
на катер до командир на дивизи-
он. Плодотворно и поучително
се оказа взаимното ни 14-годиш-
но сътрудничество. Аз - в каче-
ството на председател на Клуб
“Военни моряци”, а той като ле-
гендарен старейшина и флагман
на военните моряци.

* * *
Своя ясен завет към моря-

ците адмирал Добрев изяви
най-силно с последното си же-
лание. Да бъде хвърлен прахът
му в морето. С това каза
съвсем точно, че морето и фло-
тът са всичко за него. А призи-
вът му звучеше: “Аз съм с вас
завинаги. Отдайте се всецяло
на флота и морската защита на
България. Любовта и връзката
им да остане вечно.”

Показателна беше неговата
скромност. Той умееше мъдро
да се вслушва в мнения, съвети

Балада за Буревестника
и Белия ветроход
Цял рояк от чувства на болка и свидни спомени за адмирал Иван Добрев

Георги МЕТОДИЕВ,
капитан I ранг, о.з.

и предложения. При неговите
болнични страдания не се жал-
ваше. Намираше сили и се отзо-
ваваше на общи дейности на
запасното войнство. За меди-
цинското му обслужване се гри-
жеше главно съпругата му про-
фесор Благовеста Карнобатло-
ва-Добрева.

Такъв беше Адмиралът при-
живе.

* * *
Адмирал Добрев почина

точно на 99 години и 2 месе-
ца. Датите на последния му
земен път, до хвърлянето на
праха, носят символика:

- Денят на смъртта, 25 май
2021 г. в религията е ден на
проповедника Йоан Кръсти-
тел. Тогава през 850 г. се на-
мира за трети път честната
глава на светеца. И се издига
манастир на мястото.

- Денят на поклонението
пред адмирал Иван Добрев на
3 юни 2021 г. съвпада с деня
на светеца Лукилиан. От езич-
ник той става правоверен и
проповядва християнството.
Хвърлен е в затвора с още 4
души. Тях ги посичат, а него

разпъват на кръст.
- Хвърлянето на праха в мо-

рето на 15 юни 2021 г. съвпад-
на със светеца Амос. Той води
богослужение, но израелските
управници го подлагат на тежки
изтезания до смърт. Написва
Книга с пророчества.

* * *
Като атеист адмирал Иван

Добрев вярваше в правдата и се
бореше за истинска справедли-
вост. Затова още в Съпротивата
през Втората световна война го
дебнеха смъртни присъди.

След войната се отдаде на
морската повеля. Тя го обзема-
ше изцяло. Дори той не посочи
желание да бъде погребан в
родното с. Кичево, където са
гробовете на близките и на
жертви от Съпротивата.

* * *
През 2002 г. предложих и го

избрахме за почетен председа-
тел на Клуб “Военни моряци”.
Любовта му към морето и мор-
ските традиции в него се съче-
таваха с признателност към
предците и изтъкнатите морски
възпитаници. Оценяваше по до-

метник в Софийските централ-
ни гробища. След специална
среща с командира на ВМС кон-
траадмирал Минко Кавалджиев
паметникът бе осветен офици-
ално през 2006 г.

На откриването му присъ-
стваше началникът на Генерал-
ния щаб генерал Златан Стой-
ков. Ежегодно на паметника се
чества победата на торпедоно-
сеца “Дръзки”. В словото си при
откриването на гробния памет-
ник адмирал Добрев подчерта
яростния дух на командира на
“Дръзки”. Той припомни и ду-
мите на Георги Купов при
кръщаването на първия страже-
ви кораб във Варна: “Бъди ви-
наги и истински “дръзки”.

С удовлетворение адмирал
Добрев прие моя почин за изби-
ране през 2009 г. за “почетен
доктор на ВВМУ” на чл.-корес-
пондента на БАН, капитан-лей-
тенант о.з. Димитър Бучков. Той
обаче отрицателно реагира на
намерението на ръководство на
ВВМУ през 2017 г. да се даде
същото почетно звание на Си-
меон II Сакскобургготски.

Не приемаше прекомерното

преувеличаване на ролята на ад-
мирал Иван Вариклечков. И осо-
бено на адмирал Сава Иванов,
който е сътрудничел в Белград с
немското морско командване
през Втората световна война.
Неуместните оценки и предло-
жения считаше за конюнктурни
замисли или съвсем любителски
от “историци-лаици”.

Подкрепи и одобри с възхи-
щение поставянето на 16 ок-
томври 2019 г. в Русе на памет-
на плоча на основателя на ВМС
и на Морското училище в Бълга-
рия капитан-лейтенант А.Е.
Конкевич. Адмирал Добрев
отхвърляше всякакво прена-
реждане и титулуване на бив-
ши командващи на ВМС. Също
така по мними заслуги или из-
мислени лични симпатии да се
поставят паметни плочи от спо-
менатите псевдоисторици. Без
да са били свидетели или да
знаят за техните дела.

* * *
Командирската си зрялост и

качества той проявяваше в здрав
и задълбочен реализъм. Приема-
ше с болка разрухата на страна-
та и изоставането на създадени-
те през неговото командване
всестранно развити Военномор-
ски сили. Силно желаеше обно-
вяване на флота с нови кораби
и бойна техника. Подкрепяше
стремежа на командването на
ВМС в тази насока. Като про-
рок предрече, че по различни
причини срокът за построява-
нето на нови патрулни кораби
ще се протака. Засега практиче-
ски то не започва по план.

* * *
Отпечатък за военното ме-

дицинско обслужване оставят
последните дни на адмирал До-
брев. Той беше в тежко положе-
ние, търсеше с усилие спешна
помощ от Военномедицинската
академия и Бърза помощ. Воен-
ното ръководство беше на уче-
ние. Нямаше необходимото
съдействие. Не следва така да
бъде. Налага се да съществува
точна и утвърдена организация
- със заповед, списък на лицата
(заслужили военни) и постоян-
но назначен медицински екип.

* * *
Морето дълго бушуваше

след трагичната смърт в Деня
на победата (9 май) на летеца на
МиГ-29. После внезапно утих-
на и дойде моментът на раздяла-
та с праха на адмирал Добрев.
На 15 юни (вторник) корветата
“Бодри” (току-що завърнала се
от търсенето на потъналия
МиГ-29) получи почетна задача
да отнесе урната с праха във
Варненския залив. Корабът пре-
мина покрай любимия кей на
ескадрения миноносец, който
командваше адмирал Добрев.
Пресече, както обичайно, лини-
ята между двата входни фара.
Заобиколи вълнолома с големия
Варненски фар “Св. Николай чу-
дотворец” и влезе във Варнен-
ския залив. Прахът от урната бе
разпръснат и духът на адмирала
отлетя в небитието. Изпратиха
го най-близките, намиращи се на
борда на бойния кораб: дъщеря
му Мария, синът му Стоян, пле-
менникът контраадмирал К.
Богданов и др. Почетоха памет-
та му със слова командирът на
ВМС, морски офицери, предста-
вители на запасното войнство.

Такава е нашата балада за Бу-
ревестника и за Белия ветроход.

Вечна памет и признател-
ност на флагмана адмирал
Иван Добрев!

стойнство капитан I ранг Ди-
митър Добрев като високо об-
разован морски офицер и с из-
ключителен боен опит. Той е
преживял загубата на руския
флот и японски плен в морския
бой край остров Цушима. А след
това, в Балканската война, ре-
шително повежда на смъртен
бой българския отряд торпедо-
носци срещу турския крайцер
“Хамидие”. Адмирал Добрев
смяташе, че бюстът на героя
трябва да стои на видно място
пред Щаба на ВМС и военните
моряци да му се прекланят.

Така адмирал Добрев търсе-
ше заслужена почит и за капи-
тан I ранг Георги Купов. Той
подкрепи предложението ми да
се изгради негов надгробен па-
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Зимата и пролетта на 2021-ва. “Си-
туация” пандемична, ваксинационна,
пред- и следизборна. В очакване “да
приключи ролинг ревюто и произнася-
нето на ЕМА”, за да “знае какво се
случва и докъде се случва”, министър
Костадин Ангелов изпъстря щабните
си четвъртъци със “стартирахме екип”
и “по отношение на въпроса ви, каса-
ещ”. “По отношение на отношението,
което казах...” е първоаприлската му
шега с любимия израз. Отборни носи-
тели на купата “По отношение”, всич-
ки в президиума следват езиковата му
прецизност. Изненадват графично на-
гледните примери с доктора по кон-
ституционно право Симона Велева
пред Силвия Великова на 9 април:
“президентът няма да протака по от-
ношение на свикване(то) на НС”; с
водещата на “12+3”, която на 4 май я
попита: “Какви са стъпките, разписа-
ни в Конституцията?”; с ветерана
Петър Василев, коментирал на 12 юни
мача Дания - Финландия: “Отлично
поемане от страна на Пуки”.

Проправена от простотията

след “Десети”, езиковата безпомощ-
ност на “интелигенцията” ме стъпис-
ва повече от втрещената след “Деве-
ти” буржоазия. “Исках да си изтръгна
ноктите от тъпотия” (Димитър Дри-
нов в “Култура БГ”), когато на 22 май
в “Денят започва с Георги Любенов”
чух, че “Евровизия” е първото съби-
тие, което се случва по време на пан-
демия”. Речево безсилно (Камен До-
нев в “Панорама”), изречението “пер-
фектно пасва” на обкръжението на
Виктория Георгиева, успокоила ме с:
“Казах си на себе си, че на финала ще
дам още повече от себе си”. Приличат
си с младата Елица, на която “плува-
нето помага да бъде най-добрата вер-
сия на себе си” (“По света и у нас” на
16 май).

Прекомерно се развъди и чинов-
ническото “съответно”, отпадък и в
устата на Милена Фучеджиева пред
Георги Любенов на 4 април. “Към
настоящия момент” за място се бори
и “агенда” (дневен ред), приютена от
Весела Владкова в “Събота 150” на
10-и. “Ще помисля относно...” (Ди-
митър Стоянович към Владислав Се-
вов на 8 юни по повод Пловдивския
фестивал “Made at Academy”) също
навлиза без съпротива. Като ученик,
значението на “колаборация” беше
“сътрудничество с нацистите”.
Свръхупотребата й неестествено из-
мести българската с корен “трудим
се заедно”.

Полепналата в небцето вносна без-
вкусица е процес, към който съм леко
външен. Не побългарявам чуждата,
пускам българска дума. Заседнали в
плитчината на евтината англосаксон-
ска имитация, училището, медиите,
студията за филмово озвучаване нала-
гат “супер релевантната” мода.

Подобно на партийните водачи,
които “не водят, а подвеждат” (поли-
тологът Борис Цветанов на 6 юни в
“Преди всички”), демократичното
просвещение отприщи интонационно
поамериканчени конструкции като
“Как се случи тази роля?” на Мария
Андонова към Мария Илиева в “100%
будни” на 26 май. Пълен майтап са
възклицанията “уау” и незвателните
обръщения на Орлин Горанов към
участниците в “Последният печели” по
БНТ 1 (Петър и Пенка, а не Петре и
Пенке), “новаторството” му със “стар-
тира” (започва), и “финалните” му
пожелания “да сте богати на емоции”
(преживявания). Употребите ще кажат
кое е правилно, езиковите носители ще
решат (доц. Владислав Миланов в
“Култура БГ” на 11 януари), но тряб-
ва ли да се равняваме по провинциал-
ната недодяланост и безчувствие към

Любомир КАЛЕВ

Пламък и сажди
Грамотните носители не следват
шаблоните при смяна на иконите

музиката на езика?
На 24 май поетът Стефан Цанев и

професорите по сценична реч и съвре-
менен български Диана Борисова и
Диана Благоева (без “съответно”) от-
говориха отрицателно.

Няма го българското звучене

на изречението. Забравил “вижда-
не” и “разбиране”, на 7 юни в “Пре-
ди всички” министърът на земеде-
лието проф. Христо Бозуков си
избра “по моя визия”. За Мариус
Донкин “визионерство” е старейши-
ните да седнат и да съставят про-
грама за развитието на културата.
Едва ли и тогава Христо Иванов ще
зареже “очакванията по отношение
на нас” и ще избере “очакват от
нас” или “очакванията към нас”, а
проф. Николай Витанов ще предви-
ди, че ще преборим епидемията “в
края на юли”, а не “във финала на
месец юли”. По-скоро ще ръкопля-
скат на въпроса на Георги Любе-
нов към Станислава Айви на 6 март:
“Светът на киното в днешно време
какви теми рециклира?” и на “Су-
пер беше!” за филмовата му разход-
ка с нея на 16 май. Изблик на не-
осъзната васалност са и вариации-
те с “режим”, принос в развитието
на изтормозения медиен език.

И петъците с “Култура БГ” са ми
интересни. Потопен в петносания по
еврокалъп културтрегерски плам на
Благой Иванов (Б.И.) и Димитър Дри-
нов (Д.Д.), киномани на “топ ниво
американско”, разглеждам фестивал-

ните афиши и “Оскар” номинациите
(предложенията) в категорията “меж-
дународен филм” “с добавената стой-
ност” на Мария Бакалова. Заинтри-
гуваха ме не “фестивалните лока-
ции”, а “големите заглавия на нео-
снователно подценяваното руско
кино” - Дими му е “тежък фен”. Ос-
вен разните класики на “кричърфичъ-
ра”, овациите им събират Андрей
Кончаловски (“Скъпи другари” и
“Дом на глупаците”) и Александър
Звягинцев (“Завръщане”, “Левитан” и
“Нелюбов”), за когото е “много труд-
но да кажеш, че няма слаб филм, при
него е шамар след шамар”, а “Спут-
ник” на Егор Абраменко - “филм, из-
цяло художествен, впечатлил и аме-
риканците, които ще му правят ри-
мейк”, се конкурира с “Хуморист”,
има го в НВО - “финалът му е катар-
зисен, куршум в главата” (Б.И.).

Кинотриалозите в петък

бистрят колко лесно се прави филм
“от гледна точка на бюджет”, сякаш
бюджетът може да има гледна точка,
и как “от гледна точка на фестивали-
те филмът (“Уроци по немски” на
Павел Веснаков) ще може да бъде
видян”. Обсъждат творби “от гледна
точка на техническото им неостаря-
ване” и какво точно актьорът е успял
да “инкорпорира в играта си...” “Тар-
гета (мишената) е друга аудитория”,
точна в новоговора е и оперативната
кинокритичка доц. Петя Александро-
ва от НБУ. Не съм в нея и незабеля-
заните през 2020-а хубави филми
(“Палм спринг”, “Another round”) не
ме “влудяват”. Времето, неумолимо
еднакво за всички, ме връща при
филмовите величия, с които съм из-
расъл.

Тогава, от уважение към авторите,
екранните надписи, сега едно примиг-
ване, можеха да се прочетат. Нечий
пазарен вкус го отмени и задръсти
търгашеските канали с престаряла
екшън скука: “Умирай трудно”,
“Смъртоносно оръжие”, “Мисията
невъзможна”, “Твърде лично”, “Бес-
ни стари пенсии”, поредицата за

Джейсън Борн и 25-годишният “мега-
хит” “След утрешния ден”. “Новоиз-
трещяла” по същия тертип екшън про-
дукция, няма да я изреждам, върви при
каналджиите и през почивните дни.
Често повтаряни, крими-любовните
сериали са най-желаните канални гос-
ти. Треторазрядният холивудски кон-
вейер с италианските и турските му
репродукции след новините в делник
и лесно смилаемите германски кино-
хапки на медицинска и спасително-
алпийска тематика заформят господ-
ството на “средняшкото” кино в скуч-
ния с “поливариантността” си кана-
лен ефир.

Захвърлил “Авантаж”, “Козият
рог”, “Време разделно” и “Лачените
обувки на незнайния войн”, българ-
ският отговор е “Дами канят” и “Ор-
кестър без име”, излъчен за кой ли
път на 4 април. Сега “всички знаят,
че е шедьовър” (Д.Д.), но не и през
1982-ра. “Таргетираната” аудитория
ще узнае дали ще е така и с музикал-
ната комедия на Виктор Божинов
“Голата истина за група “Жигули” -
151-минутна, точно колкото “Ор-
кестър без име”, а дотогава режись-
орът ще мечтае “за жива общност, в
която всяка клетка е готова да се
отблагодари на другата”.

Каналната програма

бедняшки замислена и подредена, от-
бягва българските филми, дори на-
градените на фестивали, на които
плащаш, за да участваш. Стиснати за
авторски възнаграждения, каналните
собственици пълнят най-гледаното
време с готварски битки, в които до-
вчерашните “яйца на очи” са “пуши-
рани” (нов превод на английската
poach), и с песенни изпълнения, оце-
нявани като най-близки до оригинал-
ните с ох-ах превземките на журита
с бримки в говора.

Днес, когато държавата не е про-
дуцент, а спонсор, и киноправенето е
тежко, трудно и скъпо, а българските
кинодейци спорят за разпределението
на държавните кино пари, телевизион-
ните сериали не са кино-, а аудиовизу-
ално изкуство. Екзотичният възглед на
проф. Анри Кулев нарежда “Игра на
тронове”, “Престъпна империя”,
“Аферата”, “Централа Берлин”, “Слу-
чаите на Корморан Страйк” и “Пор-
талът”, първият български фентъзи
сериал, до диапорамите на Въло Радев
и светлинното му шоу “Звук и светли-
на” на Царевец. По-разнообразна с
“количеството произвеждано съдържа-
ние” (Стефан Китанов), пълно с
превъртели от живота си в този про-
тивен свят, стрийминг платформата
НВО подсказва, че съвременното кино
е отражение на действителността, вън
от която съм.

След 1989-а постепенно изгубих
интерес към българското кино. “За
това сме виновни и ние, доста българ-
ски филми не стават за гледане” - спра-
ведлив е режисьорът Ивайло Пенчев,
разпитван за своите “Чичо Коледа” и
“Като за последно” на 13 януари и на
9 март в “Култура БГ”.

40 години от началото й, възхваля-
ваха на 11 юни и поредицата за Инди-
ана Джоунс - Джеймс Бонд му е баща.
“Хареса ми по отношение на това, че
е иманяр”, каза Д.Д. за героя на Ха-
рисън Форд. За мен е “а little dramatic”,
когато нещата се “инкорпорират”, “ре-
фрешват”, а “креативността” е “реле-
вантна”. Не се самозалъгвайте, драги
ми афиши, англиканският ерозира на-
ционалното самосъзнание. Превежда-
те сreative spirit като “креативен”, а
той е “творчески, съзидателен” дух.
Грамотните носители не следват шаб-
лоните и при смяна на иконите. Джазът
на Милчо Левиев е български. Почис-
тете саждите, да не мъждука фенера!
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Завърши литературният конкурс
“България започва от сърцето”, орга-
низиран от Съюза на българските
творци и Съюза на офицерите и сер-
жантите от запаса и резерва. Журито
в състав Ирина Александрова, Нина
Норд и Димитър Йовков определи
победителите. Първата награда заслу-
жено получи Гюлшен Караманлиева
от Плевен за стихотворението “В бо-
ровинковата антерия на есента”. Вто-

Литературна среща
с Мария Касимова-Моасе

“Записки от Шато Лакрот” от

Мария Касимова-Моасе ще има преми-

ера на 13 юли от 19 ч. в приказната

къща на ул. “Шипка” 23, научи ДУМА

от издателство “Колибри”. Освен

сладкодумната Мария с гостите ще

бъдат Богдана Трифонова и Кремена

Димитрова. В “Записки от Шато

Лакрот” (корица Дона Дякова) българ-

ката Калина е омъжена за французи-

на Дидие. Едно цяло лято семейство-

то трябва да прекара с родителите

на Дидие мадам Жонвиен и мосю Жан-

Батист дьо Лакрот в имението им

във френската провинция. Къде очак-

вано, къде не толкова, в красивия

семеен замък ще се появят още сума

интересни герои... На всички им пред-

стои незабравимо лято, в което френ-

ската изисканост и парижки стил се

срещат челно с българската непосред-

ственост и шопски инат.

Представят книга на акад.
Атанас Атанасов в БАН

Българската акаде-

мия на науките, Сел-

скостопанската ака-

демия и издателство

“Захарий Стоянов”

организират предста-

вяне на книгата “Жи-

вот и наука през мо-

ите очи” от акад. Атанас Атанасов.

Събитието е на 20 юли от 18 ч. в

големия салон на Централното уп-

равление на БАН, ул. “15 ноември” 1.

Директорката
на НБКМ гостува
в „Арт Детектив”

В епизод 8 на подкаста за култура

и изкуство на БНТ “Арт Детектив”

водещата Симона Кръстева разгова-

ря с доц. Красимира Александрова,

директорка на Националната библи-

отека “Свети Кирил и Методий”. Тя

ще разкаже повече за електронните

издания на библиотеката и пред как-

ви предизвикателства е изправена

най-голямата и стара библиотека у

нас. Симона Кръстева добавя второ

специално видео към епизода в ютюб.

В него са представени забележителни

документи от фонда на Национална-

та библиотека като писмо на Васил

Левски до Панайот Хитов; прощално-

то писмо на Христо Ботев към него-

вото семейство от кораба “Радецки”

- 1876 г.; фотография от 1895 г. на

популярния български издател Христо

Данов.

СНИМКА БНТ

СНИМКA ОТ ОРГАНИЗАТОРИТЕ

Обявиха наградите на конкурса
„България започва от сърцето”
рата награда бе определена за Весел-
ка Колева от Свищов за “Промяната”
и Кирил Димитров  от София за
“Завръщане”. Хари Спасов за “Обич”,
Светослав Славов за “Земя на
кръстопът” и Христина Борисова за
“Път от сърцето” спечелиха трета
награда. Отличия бяха определени за
творбите на Дарина Цветкова
“Българка съм”, Веселин Веселинов
“Приказки от Балкана”, Теодор Хри-
стов “Черна есен” и София Милева
“Песен за България”.

В раздел “Детска поезия” специал-
на награда получиха Анелия Атанасо-
ва и нейните ученици от Плевен, Сил-
вия Маринова и нейните ученици от
Шумен и клуб “Сладкодумци” от Шу-

мен, ръководен от С. Маринова. Спе-
циална награда получи и шестоклас-
ничката от Бургас Станислава Попова
с ръководителка г-жа Кръстева за сти-
хотворението “България започва от
сърцето”.

Награждаването се състоя в залата
на СОСЗР, осигурена със съдействие-
то на бригаден генерал Стефан Стефа-
нов, а за прекрасната патриотична
атмосфера допринесоха изпълненията
на вокално-музикалната формация
“Прима визионе” с ръководител Пла-
мен Маслев.

На всичките близо 100 участни-
ци организаторите на конкурса же-
лаят творчески успехи, здраве и
нови срещи.

Артисти обсъждат
бъдещето на киното

Професионалисти от всички краища
на света се срещат на 12 юли онлайн в
поредица от лекции и дискусии на кон-
ференцията “The Future of Film 2021”.
Темата на второто издание е “Как сме-
сеното културно наследство влияе на
начина, по който разказваме истории” и
ще изследва културното многообразие,
което дава на съвременния глобален свят
калейдоскоп от нови и неочаквани пер-
спективи, научи ДУМА от Елена Пене-
ва, CEH. Изключителният списък от
лектори включва награждавани филмови
режисьори, комедианти, учители и уче-
ни, танцьори, продуценти, инфлуенсъ-
ри, актьори, сценаристи, кастинг дирек-
тори и предприемачи от цял свят.

Второто издание на световната конференция „The Future of Film
2021” е организирано от кинорежисьорката Боряна Иванова

Мисията на “The Future of Film” е да
свързва в страстна общност професиона-
листи, инфлуенсъри и експерти от кино-
индустрията от цял свят, да им дава глас,
да строи мостове между тях и публики-
те, за да може в този диалог заедно да
оформим бъдещето. Затова, освен да
получат вдъхновение, зрителите могат да
влязат в пряк разговор и дискусия с лек-
торите в края на всеки панел. Организа-
тори на световната конференция са Бо-
ряна Иванова и Танвия Сапру.

Боряна Иванова e режисьорка и
продуцентка, базирана в Лос Анджелис,
откъдето работи с медийни компании и
общности по целия свят, за които създа-
ва иновативни истории и в същото вре-
ме разглежда критични въпроси със со-
циална значимост. Нейни творби са
прожектирани в Дома на световните
култури в Берлин, Художествената га-
лерия на Онтарио в Торонто, както и на
фестивали по цял свят. Родена и израс-
нала в София, в последното десетилетие
тя живее и твори в Холандия, Испания,
Южна Африка, Германия и САЩ.

Танвия Сапру е създател на съдържа-
ние и журналист с международна кари-
ера в Обединеното кралство, Германия
и Индия, с осъществени проекти за пре-
стижни компании като Дойче веле,
Channel 4 на БиБиСи, The Times в Ин-
дия и Грийнпийс.

Дългогодишният сътруд-
ник на ДУМА, фотографът
Христо Събев, който от
години живее и твори в
Москва, подготвя за печат
две нови книги.

“Музика в обектива” и
“Политика и спорт в обек-
тива” излизат с медийната
подкрепа на Съюза на
българските журналисти и
на “Полиграф юг” АД-Хас-
ково. Събев е събрал в две-
те издания фотографии на
едни от най-известните све-
товни и български личнос-

Сътрудник на ДУМА с нови книги
ти, които е успял
да заснеме за де-
сетилетията, пре-
карани зад обек-
тива. Сред тях са
Пол Макартни и
Ринго Стар от
“Бийтълс”, кита-
ристите Чък
Бери и Би Би
Кинг, Роджър
Уотърс от
“Пинк флойд”,
Елтън Джон,
Мадона и още
десетки ярки

нес. Сред звездите на
българската музикал-
на сцена обективът
на Христо Събев е
уловил Лили Ивано-
ва, Силвия Кацарова,
Росица Кирилова,
Тони Димитрова...

Във втория том -
“Политика и спорт”,
читателите ще от-
крият добре извест-
ните лица на Влади-
мир Путин, Миха-
ил Горбачов, Гер-

хард Шрьодер, Георги
Първанов и редица чужде-
странни лидери, заснети при
техни посещения в Москва.

имена на све-
товния музика-
лен и шоубиз-



В бразилската провинция Eсперантина

по решение на Общинския съвет 9 май

е обявен за Официален ден на оргазма.

В началото смятат домата за отровен.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ПОНЕДЕЛНИК

12 ЮЛИ 13
2021

¿–ŒÕ ¿–ŒÕŒ¬, ÚÂÌÓ
ƒ»Ã»“⁄– œ≈Õ≈¬,
ÙÛÚ·ÓÎÂÌ ÚÂÌ¸Ó ÌÓÏÂ 1
Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ Á‡ XX ‚ÂÍ
ƒ»Ã»“⁄– –¿ƒ≈¬,
ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ì‡ ¡Õ¡
»–»Õ¿ ¡Œ Œ¬¿,
·Ë‚¯ „ÂÌÂ‡ÎÂÌ
‰ËÂÍÚÓ Ì‡ fiÕ≈— Œ
ƒ- Õ» ŒÀ¿… ÿ¿– Œ¬,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡
¡˙Î„‡ÒÍËˇ Á˙·ÓÎÂÍ‡ÒÍË Ò˙˛Á
œ≈“⁄– ¬≈ƒ–»Õ,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚ, ÔËÒ‡ÚÂÎ,
ÒˆÂÌ‡ËÒÚ
œ≈“⁄– œ⁄–¬¿ÕŒ¬, ÔÓÂÚ
œ≈“fl œ⁄–¬¿ÕŒ¬¿,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ƒ˙Ê‡‚Ì‡Ú‡
‡„ÂÌˆËˇ Á‡ ·ÂÊ‡ÌˆËÚÂ,
·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙
Ì‡ ‚˙ÚÂ¯ÌËÚÂ ‡·ÓÚË

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

— „Ó‰ËÌËÚÂ ˜Ó‚ÂÍ Ò‚ËÍ‚‡ ‰‡ „Ó
·ÓÎË ÚÓ‚‡-ÓÌÓ‚‡. ÃÂÌ, Ì‡ÔËÏÂ,
Á‡ Â‰ÌË ÏÂ ·ÓÎË ÚÓ‚‡, ‡ Á‡ ‰Û„Ë
- ÓÌÓ‚‡...

Петима от най-популярните диджеи
на световната сцена пристигат в Бургас
за грандиозно парти от 13 до 15 август.
В разгара на лятото публиката ще се
събере на тридневен маратон, който със
сигурност ще развълнува феновете на
електронната музика. Yalta Club ще пре-
вземе пристанището на Бургас с ембле-
матичното си събитие Solar Summer,
което се завръща след дълга пауза и под
формата на фестивал.

Две ключови фигури на британската
електронна сцена ще се качат зад пулта в
откриващата вечер (13 август) на Solar.
Дейли Падли, познат на публиката като Hot
Since 82, няма нужда от представяне. С
редица признания от BBC Radio One за
нови парчета и миксове, той е в топ 10 на

14-ият Далай Лама обеща да
живее до 110-113 години. Будист-
кият духовен лидер разказа също
така колко часа сън на ден са му
необходими, за да се чувства здрав.

“Трябва да разберете: ако умът
ни е възбуден и обезпокоен от раз-
лични емоции, това се отразява и
на физическото ни състояние. На-
пример, кръвното налягане се по-
вишава, не можем да спим спокой-
но и т.н. Спокойният ум е ключов
фактор, за да е здраво тялото ни.
Когато съзнанието ми е в покой,
всяка вечер спя много спокойно и
дълбоко в продължение на 9 часа.
Този сън е от голямо значение”,
разкри Далай Лама на онлайн сре-
ща с индийски лекари.

Духовният водач си спомни
за оплакването на известен по-
литик, който му сподели, че спи
само 4-5 часа на денонощие.
“Дори за политиците и предпри-
емачите е необходим адекватен,
здрав и спокоен сън - той има
положителен ефект върху душев-
ното състояние и функционира-

Череша
„Кармен”
стана
рекордьор
на Гинес

най-продаваните артисти на Beatport с
абсолютния хит Bigger Than Prince (ре-
микс). Не по-малко успешен е и вторият
артист за вечерта - Майкъл Биби. Създате-
лят на парчето Hanging Tree буквално взри-
ви сцената през последните три години
както в студиото, така и зад пулта. Доказа
се и като един от най-важните пионери на
съвременната тек и хаус музика.

14 август (събота) ще е времето на тех-
но феновете с доказалите се през годините
любимци на публиката. Над 20-годишната
кариера на Пако Осуна говори сама за себе
си. Собственият му музикален почерк се
характеризира с дълбочина и въображение,
винаги подчертани с типичните за него кре-
ативност и новаторство. Заедно с него зад
пулта на Solar Summer във втората фести-

вална вечер ще се качи и Виктор Калдерон.
Вдъхновяващ талант, който е забавлявал
милиони по света, включително и българ-
ската публика на редица незабравими пар-
тита, организирани от Yalta Club. От ми-
нали колаборации с поп имена като Ма-
дона, Стинг и Бионсе до по-скорошни с
легенди като Ричи Хотин, Адам Бейер и
Никол Мудабер, непрекъснато развива-
щият се подход на Калдерон и приносът
към световната хаус и техно музика му
спечелиха място на върха, което остава
непоклатимо и до днес.

Финалната вечер (15 август) на Solar
Summer ще бъде изцяло в ръцете на Амели
Ленс. След гостуването й на миналогодиш-
ния фестивал в София, тя с право бе при-
зната за новата техно кралица на сцената.

Тридневен маратон очаква феновете
на електронната музика в разгара на лятото Пако Осуна е сред

звездите на Solar Summer

Най-популярните
диджеи в света
идват в Бургас

СНИМКА БГНЕС

Будисткият духовен лидер даде
няколко съвета за дълголетие

Италианските братя Ал-
берто и Джузепе Росо поста-
виха рекорд на Гинес с чере-
ша “Кармен”, тежаща 33,05
грама. Плодът от този сорт е
отгледан в семейната им фер-
ма, съобщи ЮПИ.

“От няколко години забеля-
захме, че черешите ни “Кармен”
се наливат до размери, достой-
ни за рекорд. Тази година ре-
шихме да повикаме експерти, за
да го удостоверят”, уточни Ал-
берто. Фамилията отглежда че-
реши от над 100 години в Пече-
то Торинезе край Торино.

Теглото на впечатляващия
плод е потвърдено от италиан-
ския Национален институт по
метрология. А предишният ре-
корд в тази категория също е
поставен в Италия с череша с
впечатляващите 26,3 грама.

Ново изследване на катедрата по етоло-
гия на университета Eotvos Lorand в Унга-
рия разкрива, че най-интелигентната порода
кучета в света е бордър коли. В продълже-
ние на три дни четириногите приятели на
хората са интензивно обучавани да запом-
нят имената на играчките, с които се забав-
ляват. Експериментът разкри, че само 7

Определиха коя е най-интелигентната порода кучета

СНИМКА GUINNESS WORLD RECORDS

Теглото на плода
е потвърдено от
италианския Национален
институт по метрология

Комарите стават
все по-опасни

СНИМКА KATRIN KEROU

Бордър коли показа
най-добри способности

възрастни кучета от 40 участвали в проуч-
ването са успели да регистрират значими
постижения, съобщи “Дойче веле”.

Между 11 и 37 имена на нови играчки са
били усвоени от тези домашни любимци.
Всичките 7 кучета, които проявиха такъв
изключителен талант, са бордър коли. “Важ-
но е обаче да се отбележи, че сред многото

участници, които не показаха никакви дока-
зателства за учене, имаше и 18 бордър коли”,
уточни един от съавторите на изследването
Шани Дрор. Документирани са случаи на
някои кучета от други породи, които са при-
добили речникови умения. Например, по-
ранно проучване установи тази способност
при йоркширски териер.

Изследователи от Лондон-
ското училище по хигиена и
тропически болести смятат,
че увеличаването на парни-
ковите газове прави комари-
те по-опасни. Глобалното за-
топляне удължава сезона,
през който насекомите чрез
ухапвания предават болести
на хората. Климатичните
промени водят до ръст на
заразените с болести като
малария и денга, разпростра-
нявани от комари, сочи про-
учването на британски екс-
перти, публикувано в списа-
ние “Лансет планетари хелт”.

Специалистите прогнози-
рат, че при повишаване на
температурата на Земята с
3,7 градуса по Целзий до
2100 г. жертвите на болести-
те, пренасяни от комарите,
значително ще се увеличат.
Още през 2080 г. около 8
милиарда души могат да бъдат
изложени на риск от заразя-
ване с малария и денга, което

Тези насекоми чрез
ухапвания предават
различни заболявания
на хората

е с 4,7 милиарда повече спря-
мо 1970-1999 г.

По данни на Световната
здравна организация всяка го-
дина от малария умират над
400 хиляди души, основно
деца. През 2019 г. над 90%
или около 240 милиона от
случаите на тази болест са
регистрирани в Африка. За
лечението на тежката форма
на малария има разработена
ваксина, но за денгата все още
няма лекарство.

нето на всички елементи в тяло-
то”, убеден е Далай Лама.

След като се наспи, той отде-
ля няколко часа за медитация все-
ки ден. “Независимо какви про-
блеми виждам, умът ми остава в
покой”, добави будисткият духов-
ник. Според него “душевният
мир”, необходим за психическо-
то и физическото здраве, се по-
стига с помощта на развиване на
каруна (състрадание) и спазване
на също толкова важния принцип
на ахимса (ненасилие).

Далай Лама обещава
да живее 113 години
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ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

ТЕЛЕЦ

Започва по-спокоен и ре-
флексивен период, затова
е подходящо време за при-
ключване с нещата.

ОВЕН

Бъдете готови вашите по-
стижения и методи на
работа да бъдат подло-
жени винаги на съмнения.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

По възможност гледайте
да наблягате на почивка-
та. В противен случай ще
станете мрънкало.

22 май - 21 юни

РАК

Това е денят, от който
може да се възползвате.
Ще успеете да спечелите
победа.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Идвайки на работа, има
вероятност да видите
кадрови промени. Ще се
усетите не на място.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще ви се иска да се убеди-
те, че любимият човек ви
обича, а не ви търпи с
последни сили.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще се наложи да употре-
бите усилия, за да спазите
дистанция. Не се страху-
вайте от неяснота.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Денят е благоприятен
както за работа, така и
за почивка. Постарайте се
да си направите план.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Предстои ви емоционално
натоварен ден. Много бла-
гоприятно ще ви влияят
водата и слънцето.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Вашият любим човек ще
ви говори парадоксални
неща. И то в по-голямата
им част за себе си.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Атмосферата подтиква
към нестандартни реше-
ния. Ще се наложи да се
държите на ниво.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Голямо ще бъде желание-
то на вашия любим да ви
прегърне и никъде да не ви
пуска цял ден.

ХОРОСКОП
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Слънчево време ще преобладава над цялата страна

от сутринта. След обяд обаче ще има временни

увеличения на облачността и на отделни места

в планинските райони ще превали краткотрайно.

Ще духа до умерен вятър от изток-североизток.

Атмосферното налягане ще остане

близко до средното за месеца.

НИМХ/БТА

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ-
‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ¿ÚÂÙ‡ÍÚË ÓÚ  ‡‚Í‡Á,

¿ÁÂ·‡È‰Ê‡Ì ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡-
ÎÂÌ ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/

13.30 ¬˙ÎÍ‡‰ËÌ „Ó‚ÓË Ò ¡Ó„‡
Ú‚ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ, 1995
„., ÂÊËÒ¸Ó »‚‡Ì ¿Ì‰Ó-
ÌÓ‚

14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.15 ¬˙Î¯Â·ÌÓÚÓ ‰˙‚Ó 7-ÒÂ-

ËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /œÓÎ¯‡,
2005„./, 1 ÂÔËÁÓ‰, Â-
ÊËÒ¸Ó ¿Ì‰ÊÂÈ Ã‡ÎÂ¯-
Í‡

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 Õ‡ „‡ÌËˆ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /

6, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg ¡˙Î„‡ÒÍÓÚÓ

ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂ ‚˙‚ ¬‡‰‡-
ÒÍ‡ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇ, «‡Ô‡‰‡-
ÌËÚÂ ÔÓÍ‡ÈÌËÌË Ë ¡ÂÎÓ-
ÏÓÒÍ‡ “‡ÍËˇ 1941 -
1944 „Ó‰ËÌ‡ /Ô/

22.00 ÕÓ˘ÌËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ú‚
ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/ (14)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡ /Ô/
00.30 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“ /Ô/
03.25 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

05.10 ì¿Î‡ÏËÌÛÚî - ÒÍÂ˜ ¯ÓÛ
06.00 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: –ÂÌÂ„‡ÚËî

- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î,
ÂÔ.5

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.72

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.23

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.18,
19

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.134

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.31

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2013 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.12

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.19 ÂÔ.1

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.10

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.15, 16

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 ìœÓ·Â„Ì‡ÎËÚÂ ÒÚ‡ËˆËî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.50 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

01.35 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

04.05 ìœÓ·Â„Ì‡ÎËÚÂ ÒÚ‡ËˆËî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìœÓ·Â„Ì‡ÎËÚÂ ÒÚ‡ËˆËî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
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ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Столичният Левски и новакът във
Втора лига Левски Лом завършиха 1:1
в контрола на помощния терен на ста-
дион “Георги Аспарухов”. За провер-
ката се отказа Пирин и последният
треньор, спечелил титлата с Левски
през 2009 г., замести с тима от Лом
благоевградския отбор, завърнал се в
елита и направил суперселекция.

Бившият реализатор на ЦСКА 1948
Андон Гущеров (13) изведе гостите на-
пред, а съотборникът му Николай Хри-
стов (44) си вкара автогол в опит да из-
бие силен удар на Здравко Димитров.

“Бяхме много тромави, заспали бях-
ме. Важното е срещу всеки противник
да се опитваш да играеш. Доста са нате-
жали момчетата, защото това е трета
контрола за седмицата. Не съм доволен”,

Аржентина победи Брази-
лия с 1:0 във финала на Копа
Америка с гол на Анхел ди
Мария (22). Истинска латино
фиеста с огнен заряд сътвори-
ха южноамериканските гран-
дове пред минимален брой
зрители на митичния “Марака-
на”. 78-хилядният  стадион бе
запълнен само на 10% заради
утежнената епидемиологична
обстановка в Бразилия.

Големият залог, освен името
на победителя в турнира, бе дали
Лео Меси ще успее да заслужи
голямо отличие с националния
тим след загубени вече три фи-
нала - срещу Бразилия през 2007
г. и срещу Чили през 2015 и
2016 г. На този фон бе и директ-
ният сблъсък между мегазвезди-
те Меси и Неймар.

Още от началото на мача
стана ясно, че нищо няма да
бъде пожалено в името на по-
бедата и след ясен знак на
съдията, че допуска по-твърда
игра. Уругвайският рефер Ес-
тебан Остоич Вега подмина
явен фаул на Николас Ота-
менди и това изостри страс-
тите на терена. За да ги сми-
ри, арбитърът показа 5 жълти
картона на аржентинците и 4
на бразилците, но не се стиг-
на до изгонване на грубияни.

Шансът се усмихна на “га-

РЕЗУЛТАТИ

Контроли
ЦСКА - Ботев Вр 4:0 1:0 Виера

(5-авт) 4:0 Варела (37, 45 и 71); Лев-
ски - Левски Лом 1:1 0:1 Гущеров
(13) 1:1 Христов (44-авт); Славия -
Арда 1:0  Макрилос (30); Царско село
- Ботев Пд 3:2 2:0 В. Шопов (10 и 14)
2:1 Минков (65) 3:1 Ангелов (66) 3:2
Бароан (88); Берое - Септември Сф
2:0 1:0 Фал (3) 2:0 Кукула (88); Пи-
рин - Нефтохимик 6:1 0:1 Лазаров
(38-д) 2:1 Гощелиани (43 и 45) 3:1 Хен-
дерсън (50) 5:1 Карачанаков (87) 6:1
Занев (90); Локо Сф - Надежда Доб-
рославци 2:1; Атлетик Куклен - Обо-
рище Панагюрище 4:0.

Левски не можа да бие Левски Лом
заяви треньорът на Левски Живко Ми-
ланов. Той се надява тази седмица тимът
да се подсили с нови попълнения. “Днес
имахме 11 човека. Боби и Ради Цоневи
имаха леки проблеми и преценихме да
ги оставим да почиват. Другите са само
юноши. Остава ни само контролата с
Етър. Ще ни трябват поне четирима нови
играчи. Говорили сме с Наско Сираков,
но не искам да правим пак грешката да
се взимат футболисти, без да се гледат.
Най-трудното нещо във футбола е да
навлезеш в мъжкия футбол. Всеки ще
получи шанс. Не трябва останалите,
които играха, да си помислят, че като
няма футболисти, ще играят. Николай
Михайлов винаги има място в Левски.
Имаме договорка. Той знае много добре
каква е тя. Взел я е на сериозно и най-

вероятно ще подпише договор с клуба”,
поясни Миланов.

Кокала остана доволен от представя-
нето на тима си, който ще играе във
Втора лига. Той похвали “сините”, че иг-
раят почти без чужденци.

“Винаги съм казвал, че Левски трябва
да разчита на юношите си. Играха само
с един чужденец - Бари. Сираков би тряб-
вало да има решение, което да се види в
следващите дни и седмици. Не е лесно да
се намират спонсори и пари. Левски е
голям клуб, като може би трябва по-голя-
мо старание, за да се намерят такива
неща. Липсата на яснота притеснява и
Живко Миланов, и играчите. Левски тряб-
ва да разчита на школата си. Юношите
му играха добре, през второто домини-
раха напълно”, коментира Кокала.

учосите” още при първата им
по-остра атака - Анхел ди
Мария получи топката извън
пеналта, напредна и простре-
ля вратаря Едерсон.

30 минути по-късно,
въпреки натиска на Арженти-
на, Ришарлисон (52) вкара из-
равнителен гол, но той бе от-
менен заради засада, а фено-
вете започнаха да освиркват
Меси и съотборниците му.

В края селекционерът на
“Селесао” Тите подсили атака-
та, а колегата му Лионел Ска-
лони подсили отбраната, като
пусна в 79-ата минута трима
дефанзивни играчи - Песеа,
Гонсалес и Паласиос. В 88-ата
Меси пропусна златен шанс да
увековечи този финал с попаде-
ние. Аржентина триумфира с
Копа Америка за първи път от
1993 г., когато Меси е бил едва
6-годишен. Това е и първият
трофей с националния отбор в
богатата му колекция от купи с
Барселона - 6 Златни топки, 4
триумфа в Шампионската лига
и 10 титли в Ла Лига.

“Трябваше да се отърва от
това убеждение, че не мога да
постигна нищо с националния
отбор. Много пъти бях много
близо до трофей. Знаех, че това
ще се случи, и няма по-добър
момент за това от този”, каза

34-годишният Меси, който ста-
на най-добър играч и голмай-
стор в турнира. Той вкара 4 гола
и направи 5 асистенции. С 4
гола завърши и нападателят на
Колумбия Луис Диас, но само с
една асистенция. Наградата за
най-добър играч на турнира

Меси раздели с Неймар, който
вкара 2 гола и подаде за други 3.

Аржентина се изравни с
Уругвай по титли от Копа
Америка - по 15. Рекордьорът
по световни титли Бразилия
има “само” 9. По два пъти са
триумфирали Парагвай, Чили

и Перу, а Колумбия и Боли-
вия имат по един трофей. Ек-
вадор и Венецуела никога не
са печелили отличието и дори
не са стигали финал.

Следващото издание на Копа
Америка ще е в Еквадор през
2024 г.

Аржентина взе Копа Америка

СНИМКА БГНЕС

Футболистите и резервите на Аржентина подхвърлят във въздуха
капитана си Лео Меси, който заслужи първи голям трофей с националния тим

Меси с първи значим трофей с „гаучосите”

ГЛЕДАЙТЕ

ПО ЕВРОСПОРТ 1
ОЛИМПИЙСКИ ИГРИ
8.30 “Зала на славата -
Барселона 1992”
0.10 “Нечовешко”
КОЛОЕЗДЕНЕ
12.00 Обиколка на Франция,
етапи 8-15 (обзор)
КОНЕН СПОРТ
22.00 Мастърс в Шантии
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.30, 20.30 ATP 500 в Хамбург
ЛЕКА АТЛЕТИКА
22.30 Диамантена лига
в Монако
ПО МАКС СПОРТ 1
НХЛ
21.30 седма финална среща
за Купа Стенли
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Калоян Левтеров влезе с
първо време на финала на 200
м гръб на Европейското
първенство по плуване за юно-
ши и девойки в Рим. Състеза-
телят на Славия регистрира
1:59,50 мин. Само още един
слезе под 2 минути в полуфи-
налите - полякът Филип Ко-
сински, който спечели серия-
та си с 1:59,83 мин. Финално-
то плуване бе снощи. За Лев-
теров това е втори финал в
Рим. Той завърши седми на
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Калоян Левтеров влезе с първо време на финала на 200 м гръб в Рим

Калоян Левтеров на финал
в Рим с най-добро време

100 м гръб.
Плувецът на треньора

Жорж Станкович има общо
пет финала на европейски
първенства за юноши. Той е
седми на 200 м гръб и на 4 по
100 м смесена в Казан 2019, а
с щафета на 4 по 100 св. стил
в Рим се класира четвърти.

В пресявките Левтеров
спести сили и с шесто време
регистрира 2:03,03 мин.

Въпреки че спести сили
дори на финала, Йосиф Мила-

динов спечели второ злато в
бътерфлая - този път на 100
м, като финишира за 52,00 сек.

На 50 м св. стил 17-годиш-
ният Дениел Нанков завърши
37-и с 23,80 сек.

В серия на 400 м св. стил
плува Жанет Ангелова, а Геор-
ги Янев - на 400 м съчетано.

Емил Нейков триумфира с титла-
та на Световното първенство по гре-
бане за младежи до 23 години в Рачи-
це, Чехия. 19-годишният състезател
на Академик (София) направи фено-
менален финален рейд в дисциплина-
та скиф, като във втората половина
на 2000-метровата отсечка успя да
се изкачи от четвъртото до първото
място.

Синът на последната ни олимпий-
ска шампионка Румяна Нейкова
завърши гребането си за 6:56,72 мин.,
като изпревари с 1,75 сек. Пьотр Пло-
мински (Пол). С бронзовия медал се
окичи Бастиан Шехер (Дан), финиши-
рал на 4,08 сек. след българина.

В началото Нейков наложи доста
добро темпо и се залепи зад Пломин-
ски, но в следващите метри се свлече
до четвъртата позиция, а полякът на-
трупа убедителна преднина. Нейков
намери сили и успя отново да си върне
втората позиция, а в последните 500 м
от надпреварата навакса трите секун-
ди изоставане от Пломински и го из-
превари в битката за златото.

Лазаров бие в Яш
Александър Лазаров (№541) започна с победа в квали-

фикациите на турнира по тенис на червени кортове от
сериите “Чалънджър” в Яш, Румъния (награден фонд 88
520 евро). Софиянецът поведе със 7:6 (3), 2:0 и тогава
Алекси Готие (Фр, №493) се отказа. Преди месец Лазаров
победи французина на полуфинал на турнира от ITF в
Скопие.

За влизане в основната схема днес българинът ще играе
срещу №1 в схемата на пресявките Владимир Игнатик (Блрс,
№375), който сломи на старта участващия с “уайлд кард”
румънец Михай Александру Коман с 6:1, 6:3. През март
Алекс победи Игнатик на турнир в Словения с 6:4, 4:6, 7:5.

В първия сет Лазаров допусна пробив за 4:5, но ведна-
га си върна с рибрейк. При 6:5 той изпусна сетбол при
сервис на Готие, а в тайбрека бе убедителен - 7:3. Бълга-
ринът поведе с 2:0 във втория сет и при този резултат
Готие се отказа.

В основната схема на турнира ще играят Димитър Куз-
манов (№246) и Адриан Андреев (№339). Кузманов е по-
ставен под №8 в турнира и ще играе срещу Педжа Крстин
(Сър, №268). Андреев ще излезе срещу №3 в схемата Алек-
сандър Мюлер (Фр, №199).

СНИМКА СПОРТАЛ

ЦСКА представи отбора си за новия сезон в паузата на
контролата с Ботев Вр, спечелена с 4:0. Токов удар на
“Армията” попречи представянето да стане преди мача

Емил Нейков със
световно злато
Синът на Румяна Нейкова спечели титла в гребането

Другият наш гребец Лазар Пенев
от Локомотив (Русе) заслужи брон-
зов медал във финала на скиф лека
категория с време 7:10,74 мин. Той

остана на 11 секунди зад Нилс Торе
(Дан). Титлата заслужи Антониос
Папаконстантину (Гър) с време
6:57,63 мин.

Емил Нейков триумфира на скиф в Рачице

НАКРАТКО

Виктор Лилов загуби
финала на „Уимбълдън”

Роденият в Пловдив, но играещ
за САЩ, Виктор Лилов загуби юно-
шеския финал на “Уимбълдън”.
Тийнейджърът с български корени
падна от друго американче - Самир
Банерджи, с 5:7, 3:6 за 83 минути.
Преди финала Лилов призна, че не
може да чете на български и не се
чувства българин.

Четирима българи
взеха европояси

Кристиян Дойчев и Николай Йор-
гов спечелиха Европейски пояси от
първото по рода си Европейско
първенство на Професионалната
лига на Световния киокушин съюз
(KWU). Те спечелиха двубоите си на
международната бойна галавечер
SENSHI 9 в препълнения от публика
Амфитеатър на курорта Камчия.
Във втората част на вечерта се
разиграха още 7 професионални дву-
боя за шампионските пояси SENSHI
Champion, в които победи спечелиха
още Драгомир Петров и Едуард Алек-
санян. Капитанът на националния
ни отбор по кикбокс и световен
WAKO PRO шампион Атанас Божи-
лов отстъпи пред хърватин.

Девойките в топ 10 на
ЕП по плажен хандбал

Българският национален отбор
за девойки завърши на престижно-
то 10-о място на Европейското
първенство по плажен хандбал във
Варна. В мач за 9-ата позиция
нашите отстъпиха на Румъния с 0:2
(16:23, 10:14). Отборът на трень-
ора Тафик Парафитов постигна
три победи и изигра много класни
срещи. 12 гола за България отбеля-
за Мелани Спасова, по 5 добавиха
Теодора Панова и Симона Николо-
ва, а 4 реализира Натали Христова.
Юношите загубиха от Словения с
0:2 (20:21, 19:23) и в битката за
14-15 място срещнаха Гърция.

Николай Йоргов (вдясно) с купата
и пояса на еврошампион


